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Innledning

Fylkesmannen i Telemark legger med dette frem sin årsrapport for 2007.

Årsrapporten er tilbakemelding til departementene på hvordan embetet har løst oppgavene
som ble gitt i tildelingsbrevet og embetsoppdraget for dette året. Rapporten gir en samlet
oversikt over embetets virksomhet og resultater for 2007.

I samarbeide med Statens senter for økonomistyring, ble det igangsatt et større
utviklingsprosjekt for risikostyring og internkontroll. Dette vil bli videreført i 2008.Gjennom
dette prosjektet har embetet fått ny kunnskap om sammenhenger mellom ressursbruk,
prioriteringer og måloppnåelse. Denne tenkningen er forsøkt videreført i årets rapport, som
derved følger en annerledes mal enn tidligere år. Fylkesmannen vil gjerne har departementets
synspunkter på dette.

Årsrapporten for 2007 er inndelt i 3 kapitler. Kap I og 2 er i prosa og Kap 3 er i tabell form
og følger systematikken i de elektroniske embetsoppdragene.

Fylkesmannen i Telemark har fire fagavdelinger: Sosial- og helseavdelingen, Barnehage- og
utdanningsavdelingen, Miljøvernavdelingen og Landbruksavdelingen. Fylkesmannens
beredskapsenhet er administrativt plassert i Barnehage- og utdanningsavdelingen. I tillegg har
embetet en administrativ enhet og en stab. Når det gjelder tilsyn på helse- og
sosialtjenesteområdet rapporterer Sosial- og helseavdelingen direkte til Statens Helsetilsyn,
som Statens Helsetilsyn Telemark.

Som rapporten viser, har 2007 vært et godt arbeidsår. Internt er rettsikkerhetsoppgavene med
klagesaksbehandling og tilsyn blitt prioritet. Det er også gjort en betydelig innsats for å
forbedre økonomistyring og regnskapskontroll. Den interne arbeidsmiljøundersøkelsen for
2007 bekrefter en positiv utvikling, men stor arbeidsbelastning sammen med en stadig
strammere økonomi, gir grunn til bekymring.

Eksternt er arbeidet med kommunedialogen videreutviklet. Med utgangspunkt i vår
tilstandsrapport er det igangsatt et fylkesdekkende IKT/GIS - prosjekt med målsetting om å
effektivisere plan- og byggesaksbehandlingen i kommunene og mellom kommunene og
regional stat.. Det er videre tatt konkrete initiativ til å samordne den kommuneretta
virksomheten til de statlige regionale tilsynsmyndighetene i fylket.
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Personalressurser

Pr. 1.1.2008 hadde Fylkesmannen i Telemark til sammen  85,1 disponible årsverk, fordelt på
95 ansatte. Embetets ansatte er fordelt slik på de ulike fagavdelingene - og stabsenhetene:

Avdeling Faste
ansatte

Midlertidige
ansatte

Sum
ansatte

Av  disse er
i permisjon
pr. 01.01.08

Sum
brutto
årsverk
pr.
01.01.08

Embetsledelsen 2 2 2,0
Stab 1 1 1,0
Administrativ enhet 17 1 18 15,6
Landbruksavdelingen 21 21 1 16,8
Miljøvernavdelingen 18 1 19 18,0
Sosial- og
helseavdelingen 20 6 26 3 20,1
Barnehage- og
utdanningsavdelingen
inklusiv Beredskap 12 12 11,6
SUM 91 8 99 4 85,1

Sum ansatte = Faste og midlertidige ansatte pluss ansatte i permisjon

KAP 1. ØKONOMISKE RAMMER OG ADMINISTRATIVE FØRINGER

1.2 Budsjett 2007

Embetets tildelte budsjettramme fra Fornyings og administrasjonsdepartementet (FAD) på
kapittel 1510 var på kr 46 652 000. I tillegg kom overføring av det mindre forbruket fra 2006
på kr 781 000, og lønnsoppgjør 2007 på kr 563 000, slik at disponibel budsjettramme var på
kr 47 996 000 kroner.

Budsjettrammen innebar at embetet kunne opprettholde og videreføre aktiviteten fra 2006.
Rammen i tildelingsbrevet på kr 46 652 000 var en reell økning på kr 2 219 000 i forhold til
2006.

Når det  gjelder den interne budsjettfordelingen,  ble det på budsjettet for 2007  gitt ekstra
midler til styrking av klagesaksbehandling etter plan- og bygningsloven.

Det ble innført stillingsstopp i embetet i 05, dels for å omplassere ansatte internt ved ledighet,
og dels for å spare ved å begrense inntaket av vikarer ved permisjoner. Dette er i noen grad
opprettholdt, men som i 2006 ble det også for 2007 en liten økning i antall faste stillinger på
bekostning av engasjementer.
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Regnskap på Kap 1510/4510 i 2007

Bevilgning på kap. 1510 post 01 i tildelingsbrevet 2007
Overførte midler fra 2006, jf brev fra FAD
Andre tilleggsbevilgninger/overskridelsessamtykke, sum
Sum bevil nin er
Inntekter Kap. 4510 post 15 - Refusjon arbeidsmarkedstiltak
Inntekter Kap. 4510 post 16 - Refusjon fødselspenger
Inntekter Kap. 4510 post 17 - Refusjon lærlinger
Inntekter Kap. 4510 post 18 - Refusjon sykepenger
Sum bevil nin er o refus'oner
Inntekter Kap. 4510 post 02 - Driftsinntekter
Utgiftsført Kap. 1510 post 01 -Driftsutgifter
Sum

Ka . 1510/4510  -  Merut ifter mot merinntekter
Utgiftsført Kap. 1510 post 21 - Spesielle driftsutgifter
Inntektsført Kap. 4510 post 02 - Diverse inntekter
Sum

Årsresultat

46 652 000
781 000
563 000
47 996 000
50 504
424 850
8 712
384 878
48 864 944
224 740
48 222 107
867 577

3 972 685
4 771 990
799 305

1 666 882

Regnskapstallene viser at embetet oppnådde et resultat på kap/post 151001 på kr 867 577,
mens totalt årsresultat er på kr 1 666 882, i 2007. Beløpet utgjør ca 1,8 % av tildelt ramme.
Hovedårsaken til det mindre forbruket skyldes stram økonomistyring gjennom hele 2007 med
spesielt fokus på stillingsvurdering ved ledighet. I tillegg ble refusjonsberettiget fravær noe
større enn forutsatt.
Forbruker og Administrasjonsdepartementet har pålagt alle underliggende virksomheter å ta i
bruk og dokumentere risikovurdering i sin mål- og resultatstyring. Fylkesmannen i Telemark
besluttet å starte implementering av metoden ved å opprette et 1-årig prosjekt.

Prosjektets hensikt var å tilegne seg forståelse av begrepet og kompetanse i bruk av metode,
samt å starte gjennomføring. Prosjektet fikk også i oppgave å fremme forslag til innføring av
et kvalitetssystem.

Første halvår ble benyttet til teoretisk kompetanseoppbygging for prosjektgruppe og ledelse.
Etter gjennomgått kurs og møter med prosjektansvarlig, ble det besluttet å bruke
metodedokumentet fra SSØ som mal for håndtering av risiko i mål og resultatstyringen i
embetet. Siste halvår ble i hovedsak benyttet til videre interne kompetansetiltak, arbeid med
strategi og prosess for integrering av risikostyring samt vurdering og revisjon av
virksomhetens målhierarki.

1.4 Saksbehandlingstid og rettsikkerhet

Vi viser her primært til rapportering gjennom Systematisk Sammenligning til KRD og til egen
utfyllende rapport fra fylkesmannen selv til FAD.

Klagesaksbehandlingen på Plan- og byggesaksområder vurderes til å være effektiv og holde
god kvalitet. Det er et tilfredsstillende servicenivå, men saksbehandlingstiden har vært for
lang i store deler av 2007. Særlige tiltak ble satt inn gjennom omrokkering av ressurser internt

5



og kjøp av ekstra saksbehandlingskapasitet i nabofylke (Vestfold ).  Ved årsskiftet var
saksbehandlingstiden iht. krav på tre måneder.  På grunn av noe redusert kapasitet etter nyttår
og fortsatt økt inngang av saker,  forventes ny opphopning i første halvår 2008. Ny
medarbeider vil være på plass fra mai,  og dersom det ikke oppstår uforutsette
personalsituasjoner,  har vi tro på at saksbehandlingstiden er under kontroll i andre halvår
2008.

Behandling av klager etter lov om sosiale tjenester

I Fylkesmannens serviceerklæring er det et mål at saksbehandlingstid for klager etter
sosialtjenesteloven ikke skal overstige 3 måneder.  I Fornyings- og
administrasjonsdepartementets tildelingsbrev for 2007 fremgår det at minst 90% av klagene
etter denne loven skal ha en saksbehandlingstid på 3 måneder eller mindre.

Fylkesmannen opplevde en forverring i saksbehandlingstiden for klager etter
sosialtjenesteloven fra 2006 til 2007. Av 75  ferdigbehandlede klager i mars 2006, var 11 av
disse klagene ikke ferdigbehandlet innenfor fristen på 3 måneder (85% behandlet innenfor
fristen på tre måneder).  I mars 2007 var tilsvarende tall 31 ferdigbehandlede saker,  hvorav
10 med en saksbehandlingstid på over 3 måneder (  68% behandlet innenfor fristen på tre
måneder).

For å stoppe den negative økningen i antall garantibrudd ble det fra april 2007 engasjert en
person i 20%  stilling. I august 2007 var antall garantibrudd fortsatt økende, og Fylkesmannen
utvidet derfor engasjementet til 50%.
Det ble samtidig laget en rutine på ukentlig gjennomgang av alle klagesaker etter
sosialtjenesteloven,  slik at nødvendig dokumentasjon fra kommunene ble innhentet på et
tidlig tidspunkt i klagesaksbehandlingen og en unngikk unødig venting på slutten av
saksbehandlingsprosessen.

Ved årslutt 2007 var økningen i antall garantibrudd stoppet opp.
Ved utgangen av januar 2008 var det behandlet 17 klager etter lov om sosiale tjenester, av
disse var et kun ett garantibrudd.

1.5 Elektronisk forvaltning

Saks - og arkivsystem

Høsten 2007 gikk arkivtjenesten over fra å bruke ePhorte Win-client til å bruke Web-client
(versjon 2.1.5.2.)

Det ble tatt i bruk skannings-  og redigeringsverktøyet Pix -edit.
Det gir raskere skanning,  med bedre muligheter for nødvendig redigering.  Samtidig har ført til
bedre kvalitet på innskannet dokumentasjon og det gir et bedre elektronisk arkiv og bedre
lesbarhet for saksbehandlere på skjerm

Fylkesmannen i Telemark har elektronisk arkiv med elektronisk godkjenning,  men har inntil
videre beholdt kopibok.
Rutiner for overgang til en felles ekspedienttjeneste,  med opphør av underskrift på
papirdokumentene og opphør av oppbevaring av kopibok har blitt ferdig utarbeidet, men
implementering er inntil videre utsatt.
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Elektroniske tjenester

Ansettelsesmodulen, hvor søkere kan benytte elektronisk skjema, som igjen blir importert til
ePhorte, er implementert i 2007. Vi har også lagt til rette for at publikum kan benytte mail i
stedet for brev til oss. Dette blir også importert rett inn i vårt saksbehandlersystem og kan
også besvares elektronisk.

Felles e- handelløsning for fylkesmennene v blir vurdert i samarbeid med alle fagutvalgene
som FAD har nedsatt (IKT, økonomi og administrasjonssjefenes arbeidsutvalg)

Fylkesmannen i Telemark har ingen utviklingsprosjekter knyttet til elektroniske tjenester.

Nettbasert informasjon

Embetet har en tverrgående gruppe med alle avdelinger representert som arbeider med drift og
utvikling av nettstedet og intranettløsningen. Leder er medlem i Infoforum og ivaretar
kontakten mot Trippelnett. Leder rapporterer til embetsledelsen hvert tertial samt løpende ved
behov. Informasjon er eget tema i ledergruppemøter hvert halvår, og nyhetsbildet er fast post
på hvert møte. Embetet har en intern ambisjon om to nyhetssaker hver uke fra hver av
fagavdelingene, en ambisjon som stort sett oppfylles.

Kart og stadfestet informasjon

Fylkesmannen har et tett og løpende samarbeid med Fylkeskartkontoret. Fylkesmannen ved
landbruksdirektøren er medlem geodatautvalget for Telemark og Vestfold. Fylkesmannen er
også representert i arbeidsutvalgene for basis geodata og temadata. Potensialet for økt bruk er
betydelig. Vi har i 2007 gjennomført forprosjekt for webløsning av kartdata på intra - og
internett sammen med Fylkesmannen i Buskerud.
Som ledd i arbeidet med eNorge2009 og Norge Digitalt har fylkesmannen etablert prosjektet
"Kommunesamarbeid GIS". Prosjektet gjennomføres i samarbeid med Fylkeskommunen,
kommunene og Statens kartverk. Målet er å etablere økt digital samhandling innen areal- og
byggesaksbehandling, på reguleringsnivå mellom kommunale og regionale myndigheter.

Fylkesmennene har skrevet avtale om felles innsynsløsning for kartdata på intranett og
internett. og leverandør er valgt..
Vi har valgt Norconsult databaseløsning som anses å være en brukervennlig løsning.

Status på kommuneplanens arealdel for kommunene i Telemark mht digitale stedfestede data
på internett er gjennomført som en foranalyse til fylkesdekkende prosjekt
"kommunesamarbeid GIS". Rapporten er tilgjengelig på www.fmte.no
Det er besluttet å gjennomføre et hovedprosjekt i 2008-09.

Bruken av geodata er fortsatt størst i miljø- og landbruksavdelingen samt av
beredskapsteamet.
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1.6 Ledelse og personalpolitikk

Personalpolitikk

Embetet har inngått IA- avtale og viderefører dette arbeidet, med fokus på arbeidsmiljø,
trivsel og personalpolitikk.

Embetet har ikke lykkes med å rekruttere personer med redusert funksjonsevne eller
innvandrerbakgrunn til de stillingene vi har lyst ut offentlig. Imidlertid har vi tatt inn en
lærling med innvandrerbakgrunn, og har hatt to personer på arbeidstrening via NAV hvor
målsetningen er tilbakeføring i arbeid.

Avvik: Embetet har ikke satt mål eller utarbeidet planer for å øke rekrutteringen av personer
med innvandrerbakgrunn

Når det gjelder sykefravær viser tallene for 1.-3.kvartal at embetet sannsynligvis vil oppnå
målsetningen om at det totale sykefraværet ikke skal overstige 4 %. Målsetningen på
arbeidsrelatert sykefravær 0 % oppnås ikke. Embetet har ca. 0,4 % arbeidsrelatert fravær.
Korttidsfraværet er stabilt. Sett i forhold til totalt mulige dagsverk har kvinner det høyeste
korttidsfraværet, ca.0,5 % høyere fravær enn menn.

Embetet har 11 ansatte som er 62 år eller eldre. Av disse har en person delvis AFP.

Fylkesmannen er representert i den fylkesvise koordineringsgruppen for IA- arbeidet i
Telemark
Ny arbeidsmiljøundersøkelse ble gjennomført i 2007, som er blitt fulgt opp med avdelingsvise
handlingsplaner.

Forvaltningsreformen

De ansatte er holdt løpende informert om behandlingen av St. meld 12 (2006 - 2007)
Regionale fortrinn - regional framtid. Det er gjennomført egne informasjonsmøter både på
avdelings- og embetsnivå. Sammen med de hovedtillitsvalgte, har fylkesmannen også deltatt
på allmøte om reformen i fylkeskommunen. Embetsledelsen har gjennomført forberedende
møter med politisk og administrativ ledelse i fylkeskommunen om saken. Her er det enighet
om å avvente vedtak om endelig oppgavefordeling før selve omstillingsprosessen iverksettes.
Dette fordi vi ønsker en mest mulig effektiv og målrettet prosess med minst mulig tidstap og
usikkerhet om hvem og hvilke oppgaver i embetet som vil bli berørt.

Likestilling

Fylkesmannen hadde i 2007 totalt 100 ansatte, derav 56 kvinner. Ledergruppen besto av 7
personer, derav 4 kvinner. Det er ansatt 5 underdirektører derav 1 kvinne.
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Fordeling totalt på antall menn og kvinner  -  herunder både faste og midlertidige
stillinger:

Stilling Antall
Ansatte

Gj.snitt
Ltr.

Antall
menn

Gj.snitt
ltr. menn

Antall
kvinner

Gj.snitt ltr.
kvinner

Lærling 1 25 1 25
Driftsoperatør 1 38 1 38
Førstesekretær 2 38 2 38
Konsulent 11 40 11 40
Førstekonsulent 10 46 1 49 9 46
Fylkesagronom 1 50 1 50
Fylkesskogmester3 51 3 51
Seniorkonsulent 6 47 2 49 4 46
Overingeniør 6 52 5 52 1 52
Prosjektleder 2 52 1 47 1 56
Rådgiver 29 51 11 51 18 51
Seniorrådgiver 11 58 5 60 6 58
Fylkesskogsjef 1 58 1 58
Underdirektør 5 63 4 64 1 62
Ass.fylkeslege 4 74 3 76 1 69

I stillingsgruppene førstesekretær, konsulent og førstekonsulent er alle kvinner, med unntak
av en mannlig førstekonsulent.

I stillingsgruppen seniorkonsulent er det overvekt av kvinner. Denne gruppen har de største
individuelle forskjellene. To menn har i gjennomsnitt 3 lønnstrinn mer enn 4 kvinner.

I stillingsgruppen rådgiver og overingeniør har embetet oppnådd utjevning.

I stillingsgruppen seniorrådgiver har menn i gjennomsnitt 2 lønnstrinn mer enn kvinner.

Ingen av embetets faste ansatte er lønnet under lønnstrinn 38 etter høstens forhandlinger. Ved
fordelingen av lønnspotten fikk kvinner 59, 3 % og menn 40, 7 %.

Likestilling -fylkesmannens eksterne arbeid

Fylkesmannen har satt fokus på likestilling i kommunesektoren i sin Tilstandsrapport for
2007. Vi har her synliggjort fordeling på kvinner og menn i folkevalgte organer, som
kommunestyre, formannskap og faste utvalg.

Vi tok likestilling opp som tema under kommunekonferansen i forkant av kommunevalget.
Fylkesmannen beklager at Barne- og likestillingsdepartementet uteble på kort varsel fra
konferansen.

Vi har også etter valget fulgt opp overfor kommunene med oversikter over kjønnsmessig
fordeling av politiske verv. I det store og hele har kommunene i Telemark vist tydelig
framgang i forhold til forrige kommunevalg. Fylkesmannen har påpekt de få avvik som
finnes, og følger dette opp.
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Lærlinger

Embetet har i 2007 inngått avtale om en kontorlærling. Vedkommende har
innvandrerbakgrunn og hadde vært ca. ett år på arbeidsmarkedstiltak ved embetet før
lærlingeavtalen ble inngått. Vedkommende er ferdig med lærlingeperioden 30.april 2008.

Nytt lønn - og personalsystem

Embetet har tatt i bruk nytt lønns- og personalsystem SAP, delservice - modellen, fra 1.april
2007. Embetet har også tatt i bruk nytt system for registrering av arbeidstid og fravær, ESS
(Employee Self Service), som er en del av SAP. Innføringen har gått greit og embetet er i god
drift. Samarbeid med og oppfølging fra SSØ Hamar var bra i hele prosjektperioden. Vi synes
imidlertid at oppfølgingen og samarbeidet kunne vært bedre etter at prosjektperioden var
over. Overgangen ble litt for brå; fra daglig kontakt på telefon og mail til kontakt gjennom
rapporteringssystemet Solman. SSØ ønsket at direkte kontakt på telefon og mail skulle skje i
minst mulig grad. Embetet kunne ønsket seg en mer glidende overgang.

Grønn stat - miljøledelse i staten

Miljøledelse og grønn stat er integrert i embetets styringssystemer.  Embetet startet frivillig
med kildesortering fra i.desember 2007, som innebærer at matavfall, plastavfall og restavfall
sorteres for seg.

Embetets HMS -håndbok ble revidert i 2007. Grønn stat inngår i denne. Planene for neste år
er å kartlegge strømforbruket ved embetet, bruk av videomøter i større grad og bli mer bevisst
på bruk av interne krefter til kompetanseheving for dermed å redusere reiseaktiviteten.

Bruk av seriøse firma i oppdrag  til statlige virksomheter

For alle nye kontrakter som inngås blir det forlangt skatteattest og HMS - erklæring. For 2007
fikk vi inn dette fra 2 firmaer.
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KAP 2. SENTRALE POLITISKE FØRINGER

2.1 Generelle  samordningsoppgaver. Fornying av offentlig sektor

Embetets kommunerettede samordningsoppgaver håndteres gjennom en tverrfaglig
Kommunegruppe. Arbeidet er formalisert gjennom en systematisk og planlagt
kommunedialog, som inneholder kommunekonferanser knyttet til kommuneproposisjonen
og statsbudsjettet, en årlig Tilstandsrapport, samt fylkesmannens dialogmøter med de
interkommunale samarbeidsregionene. Vi bruker skjønnsmidlene bevisst og planmessig
som innsatsfaktor for kommunal modernisering, samarbeid og utvikling. Kommunene
informeres rutinemessig om det økonomiske opplegget i kom. prp. og statsbudsjett.

Tilsyn -kap. IOA
Vi har gjennomført interne opplegg for informasjon og opplæring. Vi har startet arbeidet
med å skaffe oversikt over statlige tilsynsoppgaver med siktemål å samordne. Vi har tatt
initiativ overfor andre statlige tilsynsmyndigheter og innledet arbeidet med samordning.
Vi har informert kommunene om kommuneloven Kap. I OA.

Skjønnsmidler
Skjønnsmidlene brukes bevisst for å stimulere til omstilling og fornying. Midlene har
delfinansiert vel 50 kommunale utviklingsprosjekter i Telemark i 2007

Fordelingen av de ordinære skjønnsmidlene for 2007 og 2008 hadde en klar ROBEK -
profil. Vi følger opp disse kommunene gjennom forpliktende plan.

Universell utforming
Fylkesmannen har innhentet eks. på tilgjengelighetsutbedring " gode løsninger " i
kommunene. Vi har mottatt bilder av utbedringer gjort i kommunene.
Fylkesmannen har sammen med fylkeskommunen og Pilotkommunen Porsgrunn holdt
temadag om universell utforming for kommunene.
Representanter fra interesseorganisasjonene har kartlagt tilgjengeligheten i Statens hus.

NA V
Vi har  samarbeid med NAV,  KS og kommunenes sosialtjeneste om veiledning og
opplæring av NAV - kontorene.

Fylkesmannen opplever samarbeidet med NAV fylke og  ledere av det enkelte NAV
kontor som godt og konstruktivt.

Fylkesmannen i Telemark deltar i fylkets likeverdige samarbeidsarena, sammen med
NAV direktør for Telemark og KS
I tillegg er det i Telemark opprettet en samordningsgruppe som har det overordnede
ansvar for annet samarbeid mellom Fylkesmannen, NAV og KS. Gruppa har møter to til
tre ganger/halvåret.

Fylkesmannen har i 2007  hatt  NAV som tema  i to møter i sosial/NAV- lederforum, her
deltok også NAV fylke og KS.
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NAV fylke og  fylkesmannen har utarbeidet et to dagers opplæringsprogram for nye NAV
kontor,  der viktige tema fra stat og kommune tas opp.

Fylkesmannens kvalifiseringsveiledere har, i samarbeid med NAV fylke, bidratt ved
implementering av NDU' s basispakke for opplæring av nye NAV kontor.

Fylkesmannen har vært i kontakt med alle NAV- kontorene for å følge med på hvordan
kvalifiserings - programmet tas i bruk på kontorene. Fylkesmannen har tilbudt veiledning
til alle NAV kontorene.

Fylkesmannen har gjennomført tilsyn med tjenester til rusmisbrukere i Tokke kommune,
som også var fylkets NAV pilot.  Resultater fra dette tilsynet har blitt brukt både i forhold
til vår kontakt med nye NAV kontor,  og ved opplæringsaktiviteter rettet mot
kommuner/NAV kontor.  Rapporten kan leses på www.helstils  net.no.

GIS
Som ledd i arbeidet for en digital hverdag i areal- og byggesaksbehandling ha
fylkesmannen tatt initiativ til prosjekt Kommunesamarbeid GIS. 12007 er det gjennomført
en foranalyse og det er etablert en styringsgruppe.  Det er besluttet å gjennomføre et
hovedprosjekt der alle kommunene deltar i 2008-09.

Livskraftige kommuner
Livskraftige kommuner var tema på åpent møte for kommunene med tema
landbruksbasert næringsutvikling. Fylkesmannen er lite involvert i oppfølgingen mot
kommunene og er ikke helt oppdatert.

Opplæring og veiledning
Embetet bruker betydelige ressurser på råd og veiledning om forvaltningsrett,
offentlighetslov og kommunalrett. På forespørsel har vi besøkt flere kommuner med
opplæring av nye politikere. På bakgrunn av resultat av tilsyn er det gitt opplæring av
kommunene i Kap 5 i Opl.loven

2.2 Velferd,  helse og personlig tjenesteyting

Demografi
Som diagrammet nedenfor viser har antall eldre over 80 år i Telemark passert toppen, men
fylket  får som landet ellers en økning etter 2020.

Innbyggere 80 år og over i perioden
2007-2025 Telemark
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Kilde: SSB, Middels nasjonal vekst

Selv om antall eldre går ned, betyr ikke det at utfordringene for f. eks. pleie- og
omsorgstjenesten blir redusert. Det blir flere personer under 67 år med funksjonshemning
som følge av at flere overlever ulykker og fødsler med større skader, flere med kronisk
sykdom, flere med alvorlige psykiske lidelser og rusmisbruk. I tillegg har en fått brukere
med innvandrerbakgrunn der en må være oppmerksom på ulike kulturelle forhold.

Vi følger med utviklingen av befolkningen, og ser dette opp mot behovet for
nyinvisteringer og driftsendringer, og ser rekrutteringsutfordringene enkelte kommuner
har

Samhandling kommunal helse -og sosialtjeneste og spesialisthelsetjenesten
Det foreligger samarbeidsavtaler mellom DPS og kommunene som sokner til når det
gjelder sentrale områder i psykisk helsearbeid, eks. innleggelse/utskriving og individuell
plan.

På Sosial- og helseavdelingens høstkonferanse i 2007 var hovedtema hjelp til personer
utsatt for overgrep, målgruppe og innledere representerte flerfaglighet, helse-, sosial -,
barnevern -tjeneste, tannhelse - tjeneste. (100 deltakere)

Regionalt samarbeidsforum innen rus og psykiatri , som består i organisert samarbeid
mellom fylkesmennene i Agder fylkene, Buskerud, Vestfold og Telemark og
Borgestadklinikken kompetansesenter arrangerte i samarbeid med Helse Sør konferansen
FØR - UNDER - ETTER, med deltakere fra helse, sos, psyk. og rustjenester. Hovedtema
var samhandling i fasene i forbindelse med innleggelser i spes. helsetjenesten.
(200 deltakere)

Forum for psykisk helsearbeid i Telemark består av representanter fra kommunene,
spesialisthelsetjeneste i voksenpsykiatri og barne- og ungdomspsykiatri og arrangerte
høsten -07 konferanse om tiltak/boliger for ansatte som arbeider med pasienter/klienter
med tyngst problematikk rus og/eller psykiatri, vinkling bl.a. på erfaringer med å finne
løsninger, og ikke skyve jus foran seg som en barriere mot å prøve. (100 deltakere)

Tilsyn
De tilsyn som er gjennomført på sosial - og helseområdet er rapportert til Statens
helsetilsyn i separat rapport pr 21.01.08

Det er også gjennomført samordnet tilsyn i tid slik at utdanning, - barnehage,
og beredskapstilsyn ikke kommer for tett..
Noen tilsyn på skole og barnehage er gjennomført på samme dag.

Psykisk helse
Opptrappingsplanen for psykisk helse går inn i sitt siste år i 2008. I 2007 ble det i
Telemark fordelt 105 726 000 kr. til kommunene etter at de hadde redegjort for at vilkåra
for utbetaling var oppfylt, bl.a. politisk behandlede psykiatriplaner med tidsperspektiv til
år 2010.
Innrapportering til Sosial- og helsedirektoratet er gjort separat på de dertil utarbeida
skjema.

7 kommuner søkte og fikk tildelt lønnstilskudd til videreutdanning i psykisk helsearbeid
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og psykososialt arbeid med barn og unge for i alt 14 studenter i 2007.

Folkehelse
Fylkesmannen deltar i en aktiv rolle i sekretariatet for Folkehelseprogram for Telemark
2006-09. Det har vært mye kontakt med fylkeskommunen og andre samarbeidsparter på
fylkesnivå og i kommunene. Det utarbeides egen årsmelding sammen med
fylkeskommunen.

8 av 18 kommuner har avtale med fylkespartnerskapet og har tilsatt folkehelsekoordinator
i 20-100% stilling. Det har vært stor aktivitet rettet spesielt mot skolene gjennom prosjekt
Helsefremmende skole.

2.3 Oppvekst ,  barnehager, utdanning og likestilling

Tverretatlig samarbeid
St. meld 16 er gjennomgått med kommunene, samt at det er gjennomført veiledning i
møter med kommunene. Utover dette har fylkesmannen ikke hatt kapasitet til å sette i
gang spesielle tiltak på dette området.

Barnehageutbygging
I Telemark har alle kommunene nådd regjeringens mål om full barnehagedekning i 2007.
Fylkesmannen har hatt utbygging som tema på alle møter med kommunene, samlet og
enkeltvis gjennom året.

Tilsyn
Som det går fram av kap.3,resultatområdet 38.4 har fylkesmannen hatt tilsyn med 1/3 av
kommunene.
Vi har ikke kunnet følge opp resultat av tilsyn i form av veiledning og opplæring.

På opplæringsområdet er tilsyn prioritert i 2007, men når det allikevel er gjennomført
færre tilsyn enn året før henger det sammen med tilgjengelige ressurser til å gjennomføre
tilsyn. Se Kap 3 res. 31.1

Felles nasjonal tilsyn er gjennomført som planlagt og resultatene fulgt opp med samling
der lovgrunnlaget, forståelse og kommunens oppgaver var tema.

Kunnskapstofte
Arbeidet  med Kunnskapsløftet er gjennomført i tråd med oppdraget.

Introduksjonsloven
Tilskudd til norskopplæring er delt ut, og rutinemessig kontrollert.
Det er ikke gjennomført tilsyn eller stikkprøvekontroller

2.4 Arealdisponering og byggesaker

Omdisponering av jordbruksareal
Fylkesmannen har deltatt med innlegg på jordvernmøte i regi av Telemark Bondelag.
Vi følger opp dette med kommunene i kommuneplanprosesser. Det er lagt inn 2
innsigelser på jordvern i 2007.
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Sikkerhet og beredskap
Fylkesmannen har utarbeidet Fylkes- ROS. Telemark kan være utsatt for ras og flom, som
også er tema i Fylkes - ROS'en.Vi legger spesielt  vekt på  dette i innspillene til
konsekvensutredninger og areal- og detaljplaner.

Formidling av nasjonal politikk
Dette blir fulgt godt opp. Nasjonal politikk kommuniseres i ulike sammenhenger.
Fylkesmannen er forholdsvis tett på kommunal og regional planlegging. Effekten er
vanskelig å kvantifisere. Nedgang i antall innsigelser er indikasjon på forbedring.

Statlig sektorpolitikk formidles systematisk i forbindelse med planbehandling.
Nasjonale interesser ivaretas på en god måte gjennom fylkesmannens rolle som
klagemyndighet og i forbindelse med lovlighetskontroll.

Fylkesmannens ansvarsområder er rimelig godt samordnet, men lite statlig samordning
utover det. Telemark fylkeskommune har vedtatt å forlenge Fylkesplan for Telemark til
2010. Fylkesmannen er involvert i handlingsdelen som rulleres årlig, og sitter i flere
strategigrupper.
"Fylkesdelplan for bruk og vern av Setesdal Vesthei, Ryfylkeheiane og Setesdal Austhei "
er startet opp, og vi vil delta i arbeidet videre.
Fylkesmannen er involvert i rulleringen av "Fylkesdelplan for Hardangervidda" , ved at
fylkesmannen leder styringsgruppa, og miljøvernavd. og landbruksavd. deltar i
referansegruppe.

Fylkesmannen legger vekt på å komme med innspill i tidlig planfase til kommuneplaner,
og gir uttalelse til planprogram på høring.
I løpet av 2007 arrangerte fylkesmannen i samarbeid med Telemark fylkeskommune en
rekke dagssamlinger for formidling av nasjonal politikk, bl.a. temadag om konsekvens-
utredninger, samling for barnerepresentantene og temadag om universell utforming
Sjekklista til Grenlandsstandarden ble revidert i 2007, et arbeid FM deltok i.
Fylkesmannen deltar fast på Planforum, der regionale myndigheter og kommunen møtes
for å diskutere aktuelle plansaker.
Se ellers res.omr. 9 og res.omr. 26.2.

Arealbruken i standsona og fjellområdene følges godt opp i forbindelse med høringer og
videre prosess i arealplansaker, herunder innsigelser og meklinger.

Hensynet til samfunnssikkerhet, barn og unge og nærmiljø i bygningspolitikken blir fulgt
opp.
Lite oppfølging av estetikk, tilgjengelighet og bruk.

Landbruksavdelingen hos fylkesmannen har bevilget direkte tilskudd fra LMD til to
prosjekter: "Vi snur vinden -  fleire folk til Vest-Telemark"  i 2006 og "Øyfjell City !" i
Vinje i 2007.  Prosjektene er fullfinansiert over 3 år og er i god gjenge med flere
potensielle tilflyttere.  Blir tema på konferanse i regi av LMD 08. -  09.04.08.

Kulturlandskap
Her vises til resultatområde 26.1 "Jordvern og kulturlandskap".
Fylkesmannen har avviklet Kulturlandskapsgruppa og knytter saksområdet opp til gruppe
med tilsvarende sammensetning som også har næringsspørsmål, BU-midlene og
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arealsaker i sin portefølje. Det har ført til bedre sammenheng mellom saksområder, mer
helhet og økt interesse for å delta på ledernivå, politisk eller administrativt.
Spesielt gjennom samarbeid med fylkeskommunen og kommunene, er det oppnådd
økende fokus på verdiene i landbrukets kulturlandskap. Det signaliseres felles innsats for
innsynstiltak fra veier og vassdrag, og det tas kommunale og regionale initiativ for
restaurering og skjøtsel av kulturlandskap i gjengroingsfase. Bioenergiforum og
Regionpark Telemarkskanalen er nyskapninger i 2007 der det tas initiativ som direkte
eller indirekte vil gi positive resultater for kulturlandskapet.

2.5 Landbruksbasert næringsutvikling, naturressursforvaltning og miljøvern

Biologisk mangfold
Det har vært betydelig innsats på vern av skog i 2007, og et større antall nye
verneområder legges ut på høring/fremmes i 2008. Biomangfoldhensynet følges opp
systematisk i fm. kommunale arealplaner. Ellers bra innstats på kommunal kartlegging av
biologisk mangfold, men noen kommuner er fortsatt ikke på plass i Naturbase.

Forvatningsplaner naturvernområder
En del naturvernområder med behov for forvaltningsplaner mangler det. Med tildeling
som omsøkt kan arbeid bli igangsatt/gjennomført i 2008. Fylkesmannen har ellers lagt ned
betydelig innsats i 2007 i fm. revisjon av forvaltningsplan for Hardangervidda
nasjonalpark.

Videreutvikling av samarbeidet med Statens naturoppsyn
Fungerer godt. Det vurderes å ikke være prekære forbedringsbehov.

Spredning av fremmede arter
FM har ansvar for sanering av signalkreps med krepsepest i Brevik. Ferdig planlagt -
gjennomføres forsommeren 2008. Liten aktivitet ut over det.

Rovviltforvaltning
Primæroppgaver som erstatninger, skadeforebyggende tiltak og jaktadministrasjon
gjennomføres. Rovviltnemnda er ikke helt fornøyd med deltakelsen på div. møter. Er
gradert opp i 2008.

Laksefjorder/vassdrag
Oppdrag er utført.
Lakseparasitten Gyrodactylus er ikke påvist i Telemark

Vanndirektivet
Arbeid pågår. Det er noe forsinket og krever stramt opplegg framover. Er basert på
drahjelp fra kommuner og kraftverk (Statkraft).

Helse - og miljøfarlige kjemikalier og farlig avfall
Tilsynet er noe oppgradert, og oppfylte så vidt ressurskravet i 2007. Fylkesmannen har
deltatt i nasjonale aksjoner. Tilsynsaktiviteten blir økt i 2008 med ny gebyrfinansiert
stilling fra 01.03.2008.
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Kommunale avløp
Arbeidet henger etter. Det planlegges økt innsats i 2008.

Forurenset sjøbunn
Arbeidet har stått stille i store deler av 2007 pga. manglende avklaringer. Arbeidet
går videre for fullt fra februar 2008.

Forurenset grunn
Arbeidet er utført som planlagt. Vi har oppfølging av 3 lokaliteter med krav om tiltak.

Miljøstatus
Fylkesmannen har utført revisjon i 2007. Dette krever jevn oppfølging videre.

Regional strategi for næringsutvikling
Styringsplan for landbruk og bygdeutvikling i Telemark 2005 - 2009 ble revidert og gjort
gjeldende fra 1.febr. 2007. Arbeidet ble utført i samarbeid med organisasjonene i
landbruket,
Telemark fylkeskommune, IN-Telemark og KS-Telemark gjennom "Fylkesmannens
kontaktutvalg for næringsutvikling". Forskjellige fagmiljø vart brukt på utvalgte område,
og noen nye områder ble tatt inn. Ordningen med tilskudd til generasjonsskifte og
praktikant ble gjeninnført. Handlingsprogram for 2007 tilrettelegger for spesielle
satsingsområder.

Økologisk landbruk
I Telemark er 6,6 % av samla dyrka mark omlagt til økologisk drift.
Dette er et stykke fra LMD's målsetting om 15 %, men Telemark er likevel
på 3. plass i landsmålestokk.
Fylkesmannen har orientert kommunene vedrørende ny oppgave om betaling av tilskudd
på egen forvaltningsdag. Omleggingen har gått greit, og FM føler at tilskuddsopplegget er
blitt mer helhetlig. Aktiviteten på områdene har økt i 2007.

Skogsfondsordningen
Vi har orientert gjennom kommunene og skogeiersamvirket,  ved heldagsmøte med
skogbrukssjefer og skogbruksledere om temaet.

Grønt reiseliv
Innsats på området "grønt reiseliv" er konsentrert om introduksjon og økt bruk av
lokalmat. Prosjektet reiseliv og mat ble gjennomført. Agder Telemark skogeierandelslag
har tradisjonelt arbeidet med dette. I 2007 er dette arbeidet redusert til et minimum.
Organisasjonsendring er gjennomført i andelslaget og en forventer økt og mer målrettet
innsats på dette området gjennom datterselskap i 2008.

2.6 Samfunnssikkerhet og beredskap

Fylkesmannen har utarbeidet Fylkes-ROS. Temaene som er omhandlet, er diskutert i og
avklart med Fylkesberedskapsrådet. Utgangspunket for valg av tema er kriser hvor det
kan være aktuelt at Fylkesmannens samordningsansvar kan tre i kraft. Temaene er ikke
synliggjort i GIS.
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Fylkesmannen prioriterer arbeidet mot kommunene. Dette går på bekostning av et arbeid
med samordning og koordinert beredskapsplanlegging med andre etater.
Fylkesberedskapsrådet har også dette året hatt møte, samt at vi jevnlig har kontakt spesielt
med politiet, sivilforsvaret, HV og Mattilsynet. Vi mener derfor at det regionale ansvaret
vil fungere dersom en krise skulle inntreffe. Fylkesmannen har en øvet krisestab som kan
støtte beredskapsmedarbeiderne i ulike krisesituasjoner. Det er etablert et
kriseinformasjonsnettverk i Telemark med utgangspunkt i Fylkesberedskapsrådet.

Kommunene får tilsyn og blir øvet i forhold til en 3 års syklus (2007-2009), samt at vi er
aktive i f.t. innspill til ulike kommuneplaner. Det blir således lagt vekt på det
forebyggende arbeidet i kommunene. Området helsemessig og sosial beredskap,
smittevern og pandemisk influensa er ikke blitt prioritert. Atomberedskapsplanen er
revidert. Atomberedskapsutvalget og noen av krisestabens medlemmer har deltatt på
seminar i regi av Strålevernet.
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Ka . 3 Resultatområdene

Helse- og
omsor sde artementet se
Arbeids- og
inkluderin sde artementet
Barne- og
likestillin sde artementet
Resultatområde 42 Familierett

42.1 Ekteska sloven
42.2

Anerk'ennelsesloven

42.3 Barneloven
42.4 Mekling og

meklin sinstituttet
42.5 Veiledning

Resultatområde 44 Familievern

Resultatområde 45 Barnevern
45.1 Tilsyn

barneverninstitus' oner
45.2 Fritak for

taushetsplikt
45.3

Kom etansetiltak/ Informas'onsvirksomhet
45.4 Biolo isk o hav

Avvik

Det har ikke blitt
gjennomført tilsyn
med fylkets 2
familiekontor
Det har ikke blitt
gjennomført
lovpålagt tilsyn
med I av fylkets 5
barneverninstitusj o
ner

Hva er 'ennomført

I tillegg til rapportering fra ephorte har vi
behandlet 3 klager på avslag på
prøvingsattest i forbindelse med
inngåelse av ekteskap, og 10 søknader
om skiftefritak. Det gis kontinuerlig mye
informasjon til enkelt personer
vedrørende samlivsbrudd.
Fm har hatt utstrakt råd og veiledning i
barnelovsspørsmål pr. telefon til
publikum. Øvrige barnelov- saker
rapporteres det fra ephorte.
Rapporteres via FM Årsrapport til BLD
som oversendes 15.02.08

Barnevernsområdet blir rapportert via
FM Årsrapport til BLD som oversendes
15.02.08.Aktiviteten på det kommunale
barnevernområdet gis i halvårsrapportene
FM oversender BLD 25.01 og
20.07.Fritak for taushetsplikt rapporteres
fra ephorte.
Kompetansetiltak rapporteres til BLD
innen 01.03.08

Effekt  / resultat

Resultatområde 48 Likestilling Se kapittel 2



Ka . 3 Resultatområdene

Arbeids- 0
inkluderin sde artementet
73 Sosialteneste
Resultatområde 73.1 Lov om sosiale
tjeneste
Resultatområde 73.2 Ny arbeids- og
velferdsforvaltnin AV

Resultatområde 73.3 Kom etanseutviklin
o formidlin stiltak
Resultatområde 73.4 Økonomisk

råd ivnin
Resultatområde 73.5 Kartlegging av
funks'ons- o arbeidsevne
74 Levekår
Resultatområde 74.1 Oppfølging av
tiltaks lan mot fatti dom
Resultatområde 74.2 Universell
utformin . Nedb in av
funks'onshemmende barrierer

75 Habiliterin o rehabiliterin
75.1 Habiliterin o rehabiliterin -
nas' onal strate i

Avvik

FM har ikke
oppdatert

Hva er  "ennomført

Se eget vedlegg - rapportering på
.ennomførin s lanen for 2007

se over

Se over

Se over

Se over

Se over

Fylkesmannen har innhentet eks. på
tilgjengelighetsutbedring " gode
løsninger " i kommunene. FM har
mottatt bilder av utbedringer gjort i
kommunene.
Fm har sammen med fylkeskommunen
og Pilotkommunen Porsgrunn holdt
temadag om UU for kommunene. FM
ønsker "feie for egen dør" og har
innhentet råd om utbedring på Statens
hus fra representanter for
interesseorganisasjonene.

Effekt / resultat
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Ka . 3 Resultatområdene Avvik

adresseliste over
koordinerende
enhet for
habilitering og
rehabilitering i
kommunene i
Telemark, men
merker seg
oppgaven for
2008.

Hva er  'ennomført Effekt  /  resultat

76 Kvalitet  o samhandlin
76.1 Samarbeid mellom 1. o 2. Gjennomført felles konferanse for 1. og
linietienesten 2. linjetjenesten med tema: vold.

Det er gjennomført kontaktmøter med
alle virksomheter i
spesialisthelsetjenesten i Telemark hvor
bla samhandling har vært tema.
Fylkeslegen har hatt møte med
kommunelegene i Telemark.
Fylkesmennene i regionen arrangerte, i
samarbeid med Borgestadklinikken,
konferansen Før-Under-Etter. Tema 1 og
2.linjetjenestens arbeid med
pasienter/brukere med rusmisbruk og
psykiske problem.

76.2 Individuell lan IP har vært tema på flere tilsyn. Ellers
ikke gjennomført særlige
o læringstiltak å området.

76.3 Nas'onal strate i for Veileder "Og bedre skal det bli" er delt
kvalitetsforbedrin i sosial- o ut til ca 100 deltakere på felles
helsetjenesten konferanse for helse, sosial og

barnevernstjenesten. Det ble delt ut
kvalitetspris til en legevakt for godt
s stematisk forbedringsarbeid.
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Ka . 3 Resultatområdene

76.4 Rekrutterin s lanen for helse- o
sosial  ersonell 2003-2006
77 Andre o dra
77.1 Helsemessi o sosial beredska

77.2 Fritak for forvaltnin smessi
taushetsplikt

77.3 Særfradrag

77.4 Førerkortsaker

77.5 Pasientjournaler

77.7 Helse- o sosialmeldin

781nnvandrin o inte rerin
Resultatområde 78.1 Statsbor ersaker

Resultatområde 78.2 Bosettin av

Avvik

Ikke spesiell tiltak
.ennomført i 2007

Hva er 'ennomført

Det ble også tildelt 4 reisestipend for
deltakelse på "Og bedre skal det bli"
konferansen 2007.
Planen ble sluttført i 2006, Viser til
kompetanseløftet 2015

2 saker er behandlet

886 saksbehandlinger

Vi har mottatt to pasientjournaler for
o bevarin etter op hør av virksomhet
Arbeid igangsatt, levering til frist
01.03.2008

Arrangert 1 seremoni med 14 deltakere,
41 med gjester
F lkesmannen har ikke hatt spesielle

Effekt I  resultat

Skatteyter har påklaget vårt vedtak i
begge saker. Oversendt Sosial- og
helsedirektoratet for endelig
behandlin .
Antall søknader om dispensasjon:
437, hvorav 391 er innvilget, 46 har
blitt avslått. Meldinger til politiet
om inndragning: 235. Tilråding til
politi/trafikkstasjon: 16.
Informasjon til søkere og leger,
samt innhenting flere opplysninger:
180. Synskrav etter Eu-reglene: 18.
Klage oversendt til Sosial- og
helsedirektoratet: 10.
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Ka . 3 Resultatområdene Avvik

flyktninger

Resultatområde 78.3 Introduks*onsordnin
for n ankomne innvandrere
introduks'onsloven

Resultatområde 78.4 0 lærin i norsk med
samfunnskunnska for voksne innvandrere Info-arbeidet har

ligget på et
minimumsnivå
(tilstrekkelig) men
vi burde hatt tid til
noe mer veiledning
av kommunene på
dette feltet

83 Folkehelsearbeid

83.1 Folkehelsearbeid enerelt En mengde planer
er kommentert fra
fylkesmannen,
også ut fra
relevante aspekter
for folkehelse.
Men
folkehelserådgiver

Hva er 'ennomfØrt

aktiviteter i samarbeidet med Husbanken
på dette området. Øvrig samarbeid med
Husbanken er beskrevet under
res.område 73.1
Vi har mottatt 1 klagesak i 2007. Denne
ble sendt i retur til kommunen uten at vi
realitetsbehandlet den. Grunnen til dette
var at det ikke forelå noe enkeltvedtak i
saken.
Vi har behandlet 5 klagesaker i 2007. 4
av disse ble mottatt i 2006 og 1 ble
mottatt i 2005. Alle klagene gjaldt stans
av intr.program. I alle sakene ble
kommunens vedtak stadfestet.
Ingen klagesaker

I samarbeid med Telemark
fylkeskommune og partnerskapet lages
en egen årsra ort for folkehelsearbeidet.
Det er gjennomført en del
kompetansehevende tiltak og
nettverkssamlinger, spesielt med
målgrupper barn og ungdom.
Helsefremmende skole er et sentralt
prosjekt. Fylkeskommunen bidrar med
vesentlige ressurser i folkehelsearbeidet.
E en ra port la es om folkehelsearbeid.

Effekt / resultat

Det lokale folkehelsearbeidet har
god forankring i foreløpig 8 av 18
kommuner som har inngått
partnerskapsavtale. 2 nye
kommuner er i ferd med å
underskrive avtale. Mange skoler
og barnehager gjør en systematisk
od innsats i ros'ektet
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Ka . 3 Resultatområdene  Avvik  Hva er 'ennomført Effekt / resultat

83.2 Mil'ørettet helsevern

har deltatt lite i
dette foreløpig pga
stor aktivitet med å
lede/ gjennomføre
andre tiltak i
Folkehelseprogram
for Telemark
2006-09
Kommunene har
ikke fått bistand til
å implementere
nytt regelverk for
legionella eller til å
implementere
handlingsplan for
samfunnsmedisin

En klagesak på støy fra industri til
boligfelt er behandlet.

"Helsefremmende skole", der det
også er fokus på
skolehelsetj enesten.

Klagen blei ikke tatt til følge.
Møte med kommunene planlagt
04.03. (SHDIR kommer hit).

83.3 Ernærin f sisk aktivitet o tobakk Gjort lite for at
kommunene
etablerer lokale
oppfølgings-
aktiviteter for
Grønn resept.

84 Primærhelseteneste
84.1 Fastle eordnin en o

allmennle etenesten

Kartlegging av miljøretta helsevern i
kommunene ikke utført.

Fylkesmannen har bidratt på å utføre de
oppdrag som er beskrevet i 83.3.

I noen kommuner har det vist seg
vanskelig/tidkrevende å få ledige
fastlegeavtaler besatt fast,- lettere å få
vikarer. Kostnader ved å kjøpe seg inn i
en praksis er sannsynligvis noe av
årsaken

Etablert kommunelegeforum,
avholdt 2 møter i 2007, gjensidige
informasjoner.

Mye positiv innsats i skolene.

Gjenstår fortsatt en del på
forebygging av tobakksrøyking.

Se nærmere omtale i partnerskapet
egen fellesrapport om
folkehelsearbeid (kommer seinere)

Ledig plass på lista hos fastlege i
egen kommune i 17 av 18
kommuner i Telemark. For siste
kommunen er det flere leger i
nabokommune med ledig listeplass.
I flere kommuner er det ikke ledig
listeplass hos kvinnelige leger. 3
kommuner har kun kvinnelige
fastle er, ingen kommuner har kun
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Ka . 3 Resultatområdene Avvik  Hva er 'ennomført Effekt / resultat

mannlige fastleger.
Ingen kommuner har søkt
fylkesmannen om suspendert plikt
til å ha fastlegeordning.
Kommunene benytter
gjennomgående godt sin mulighet
for å legge offentlig legearbeid inn i
n e fastlegeavtaler.

84.2 Turnustjeneste

84.3 Lov om helsetenesten i kommunene
kla er o odk'ennin er

84.4 Helset enesten til innsatte i fen sel

84.5 Helsefenestetilbud til as lsøkere o Ingen spesiell
flyktninger aktivitet i 2007

Ingen rapportering ut over
økonomirapport til Sosial- og
helsedirektoratet

Rapportert via RegRot

Korrespondanse med Skien kommune og Etablert rutiner i fengslene i
Kragerø kommune som ledd i oppfølging Kragerø og i Skien som sikrer
etter systemrevisjoner høsten 2006. I informasjon til innsatte om
begge tilfeller kunne avvikene lukkes i individuell plan. Begge steder
løpet av sommeren -07 fastsatt prosedyrer for at innsatte

med sammensatte, langvarige
lidelse med behov for koordinering
får oppstartet arbeid med
individuell plan mens de er innsatt i
fen selet, dersom de ønsker det.

84.6 Helse- o sosialtenester i et Et av flere tema på høstkonferansen for
flerkulturelt samfunn helse, sos, og barnevernansatte 2007

84.7 Helsetenestetilbud til ersoner utsatt Hovedtema på høstkonferanse for helse-,
for seksuell vold sos-, og barnevernansatte 2007
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Ka . 3 Resultatområdene  Avvik  Hva er  'ennomfØrt Effekt  /  resultat

84.8 Helsestas'ons- o skolehelset*enesten

84.9 Svan erska somsor en Ingen spesielle
aktiviteter i 2007

84.10 K'ønnslemlestelse

84.11 Tannhelse

84.12 Smittevern

85 S esialisthelset'eneste
85.2 Sterilisering

85.3 Lov om trans lantas'on

Som ledd i fylkeskommunens
folkehelseprogram etablert et
skolehelsesøsterforum.

Som ledd i arbeidet med
psyk.opptrappingsplan, påpekt overfor
kommunene svikt i økning i årsverk i
helsestasjonene i relasjon til
o trappings lanens intens'on.

Temaet behandlet under Sosial- og
helseavdelingens høstkonferanse.
Tannskade/munnhule-skade ved
over rep deltema å høstkonferanse.
Ikke egen smittevernkonferanse i 2007
(var tema på høstkonferansen i 2006).

Det har ikke vært henvendelser til
fylkesmannen i relasjon til oppgaver etter
smittevernloven, eller til oppgaver knytta
til forskrifter med hjemmel i
smittevernloven.

Kommunelegeforum etablert i 2007 (to
møter),- gjensidig informasjon og
drøfting av felles roblemstillin er

Skjema til steriliseringsrådet fortløpende
etter behandling av saker i
steriliseringsnemd. "  saker behandlet i
2007
In en saker til behandling
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Ka . 3 Resultatområdene

85.4 Tillatelse til å rekvirere
sentralstimulerende le emidler

86 Omsor st'enester
86.1 Omsor s lan 2015

Avvik

Har ikke
formalisert noe
overgripende
koordineringsorga
n for hele
Omsorgsplanen i
2007,  men er i
gang nå

Hva er  'ennomført

Rapportert til Shfir. I eget brev av
02.01.08.
12007 gitt generell forskrivningsrett til 4
leger, herav 2 forlengelser av tidligere
gitt tillatelse. Spesiell rekvireringsrett gitt
til 92 leger for i alt 163 pasienter, hvorav
75 over 18 år.

Vi gjennomførte dialogmøter med
samtlige kommuner i jan/februar for å
informere om samtlige delprosjekter i
Omsorgsplanen, med mest vekt på K-
2015 som da hadde mest konkrete tiltak.
Vi la fram statistikkmaterialet, og ba
kommunen tenke over hvilke utfordring
de så i forhold til å utvikle
omsorgstjenester i tråd med framtidig
behov, både i forhold til investeringer og
drift. Oppfordret de til å komme i gang
med å lage en Omsorgsplan. Noen
kommuner har bedt om dialogmøte der
fokus har vært noe bredere enn de
møtene vi hadde i begynnelsen av året.
FM har deltatt på KS-konferanser med
innlegg. Har også deltatt på møter som
ulike fagforbund har hatt ansvar for der
tema har vært omsorgsmeldinga
Vi har hatt ei koordineringsgruppe lokalt
der utdanningsavdelingen har vært
representert, og en sentral
koordineringsgruppe i forhold til K2015
med FK, høyskole Ks,
fagorganisasjonene sentralt

Effekt / resultat
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Ka . 3 Resultatområdene Avvik

86.2 Demensomsor

86.3 Kom etanseløftet 2007-2015 -10 000
nye årsverk

86.5 Kvalitet i leie- o omsor stenesten Ikke hatt noen
egen opplæring i
bruk av
kvalitetsindikatorer
, og heller ikke noe
oppfølging av KS
sin kvalitetsavtale

86.6 Le etenester i s keh'em.
Undervisnin ss keh'em
86.7 Økt forvalt.kom etanse. Saksbehandl.i

helse- o sosialtenesten

86.8 Un e ers. med nedsatt funk.evne i
alders- o s keh'em

86.9 Rettssikkerhet ved bruk av tvan o

Hva er 'ennomført

Samme som over

Egen rapportering

Noen av tiltakene er satt på dagsorden
ifb. Med K 2015. Kvalitetsystem og
internkontroll settes også i fokus ved
gjennomføring av systemrevisjoner til
kommunene

Egen rapportering pr. 15. mars 2008

Se gjennomføringsplan under res.område
73.3
Kurs i taushetsplikt og fagdag om
internkontroll
Ellers reiser vi ut til kommunene dersom
vi ser gj entakende dårlig saksbehandling,
eksempelvis ved tildeling av
institusjonsplass
Fm innhentet fra SSB ureviderte
KOSTRA-tall pr. 31.12.06 om antall
unge under 50 år som er innskrevet på
institusjon i fylket for eldre og
funksjonshemmede. Den enkelte
kommune ble kontaktet for ønsket
opplysninger. Oppsummering om status
i hver kommune ble sendt SI-dir i brev
01.06.07.
Se økonomira ort til Sosial- o

Effekt  /  resultat
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Ka . 3 Resultatområdene

makt

86.10 IPLOS - Individbasert leie- o
omsor sstatistikk

87 Ps  kisk helse
87.2 Behandlin uten e et samt kke
87.4 Godk'ennin av s kiatriske

institusjoner

87.6 Fo  leinin kontroll o tils n med
s kiatriske asienter

87.7 0 tra in s lan for s kick helse

87.8 Dis ensas'on fra forskrift om fa li
ansvarli for vedtak

87.9 Godk'ennin av s kiatriske
poliklinikker

88 Rusområdet
88.1 Alkoholloven

Avvik Hva er 'ennomført

helsedirektoratet

Fm har oversikt over IPLOS- kontakter i
kommunene og etterspør nå eller viser
til IPLOS- kartlegging i alle relevante
klagesaker som behandles.

Kla ebehandlin er rapportert i Regrot.
Ingen rapporteringskrav.
Forberedt søknad om godkjenning for
nytt DPS i Porsgrunn mht. å kunne ha
ansvar for tvunget psykisk helsevern, sak
sendt Shdir.
Økonomirapport er sendt tidligere jan-
08.

Oppnevnt nye medlemmer i
Kontrollkommisjonen for psykisk
helsevern i Telemark.
Rapportering om økonomi sendt separat.
Status i opptrappingsplanen, se
årsra port ka ittel 2
Hver avgjørelse går med kopi til Shdir.
I sak i 2007.

Liste over godkjente poliklinikker og
deres fagbemanning pr. 31.12.06 og 30
.06.07 er sendt NAV, helseteneste.

Økonomirapport i samsvar med SHdirs
fullmaktsbrev er sendt.
Egen rapportering for klagesaker til
SHdir.

Effekt / resultat
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Ka . 3 Resultatområdene

88.2 Rusmiddelarbeid - o lærin

Resultatområde 81 Tilsyn og
klagesaksbehandling etter
sosialtjenesteloven
Resultatområde 81.1: Planla te tils n

Resultatområde 81.2: Områdeovervåkin

Resultatområde 81.3: Klager etter
sosialt'enestelov ivnin en

Resultatområde 81.4: S esielle o aver
etter sosialtjenesteloven ka 4A

Resultatområde  82 Tilsyn og
klagesaksbehandling etter
helset'enestelov ivnin en
82.1: Hendelsesbasert tils n

82.2: Planla te tils n

Avvik Hva er  'ennomført

Oversikt over skip med statlig
sk'enkbevillin sendt SIRUS.
Se res.område 73.3 - rapportering på
gjennomføringsplan

Egen rapportering

Egen rapportering

Eget skjema, frist 20.01

Se skjema "Rapportering knyttet til
sosialtjenesteloven kap. 4A" til Statens
helsetils n

Hendelsesbasert tilsyn er rapportert via
RegRot

Politisaker:
Vi har mottatt tre forespørsler fra politiet
med spørsmål om etterforskning skal
iverksettes. Vi har ikke bedt politiet om å
etterforske saker uten forutgående
henvendelse fra politiet. Vi har ikke hatt
noen saker der vi har vurdert om det skal
be 'æres offentli åtale.
Tilsynsplan med ROS vurdering ble
sendt 1, mars i 07.Rapporten om

Effekt  / resultat
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Ka . 3 Resultatområdene  Avvik  Hva er 'ennomfØrt Effekt  /  resultat

82.3: Områdeovervåkin

82.4: Kla er etter helsetenestelov ivnin en
82.5: Andre o dra

Justis -  o olitide artementet
Resultatområde 51 Siviladministras'on Ca. 90 stiftelser er

51.1 Stiftelser ikke overført det
nye
stiftelsestilsynet.

51.2 Ver  emålsloven

51.3 Forliksrådene 51.3 Forliksrådene
51.5 Tomtefestelov følges opp etter

hvert som de
velges.

Resultatområde 52 Bor erretti heter
51.5 ?

gjennomføring av tilsynene med oversikt
over avvik ble sendt til Statens
helsetilsyn i eks edis'on av 21.01.08
2 saksbehandlere fra sosial- og
helsetjenesten, sammen med ledelsen i
avd. har deltatt på TOP -prosjektet som
statens helsetilsyn arrangerte
E en rapport, Re Rot pr. 20.01
Egen rapport pr. 20.01

Fylkesmannen har behandlet 3
klagesaker på vedtak fattet av
overformynderiet. Det er i tillegg gitt
godkjenning til lån av umyndiges midler
i 2 saker. Etter innkommet klage har det
også vært reist tilsynssak mot ett
overformynderi. Fylkesmannen hadde
tilsyn med Drangedal overformynderi og
Sauherad overformynderi i 2007. Tema
for tilsynet var saksbehandling og
forvaltningsloven. To saker er avvist.

E en rapport

Desisjon av overformynderienes
regnskap og hjelpevergeregnskap
har ikke vært prioritert. Enkelte
innsendte kommunereviderte
regnskap er gjennomgått. Tilsyns
objekter er valgt blant de
overformynderier det har vært
påvist mangler hos eller der vi ikke
har hørt noe.
Det har ikke vært holdt kurs for
overformynderiene i 2007.
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Ka . 3 Resultatområdene  Avvik  Hva er  'ennomført Effekt / resultat

52.1: Fri rettshjelp Utbetalt kr 4,5 mill. kr. Antall saker fritt rettsråd har gått
Behandlet 635 nye saker. ned i forhold til tidligere år.
Kvartalsvise rapporter blir sendt 12006 var antallet 804.
Justissekretariatene på eget
rapporteringsskjema.

52.3: Navneloven Behandlet 2 klagesaker, men det gis
fortsatt en del informasjon til enkelt

ersoner.
Resultatområde 53 Re ional samordner 53.1 Fylkesmannen har jevnlig kontakt
innen samfunnssikkerhet o beredska med de regionale etatene, først og fremst

53.1 Samordnin Mattilsynet, Politiet, sivilforsvaret,
Statens vegvesen og HV. Det er formell
og uformell kontakt for
å være orientert om og ha felles
tilnærming overfor kommunene.

53.2 Risiko- o 53.2 og 3 Fylkesmannen har utarbeidet
sårbarhetsanal se f lkes-ROS "førsteutgave" av Fylkes-ROS for

Telemark. Den har tatt for seg følgende
tema; veitrafikkulykker, j ernbaneulykker,
skipsulykker, transport av farlig gods,
tele- og sambandssystemene (IKT),
kraftforsyning, skred, flom, dambrudd,
atomulykker og radon. Den setter først
og fremst fokus på hvem/hvilken etat
som er ansvarlig for forebygging og
redusering av skadeomfanget i f.t. det
enkelte tema.

Fylkes-ROS'en er sendt til kommunene,
representantene i Fylkesberedskapsrådet
og andre interesserte. Den er også lagt ut
på Fylkesmannens h'emmeside.
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Ka . 3 Resultatområdene Avvik

53.3 Re ional o kommunal
beredska s lanle in

hendelser

beredskap

53.4 Ekstraordinære

53.5 Helsemessi o sosial Helsemessig og
sosial beredskap er
ikke satt på
dagsorden hos
Fylkesmannen
dette året. Dette
skyldes
resurssituasjonen
på sosial- og
helseavdelingen

Hva er 'ennomført Effekt  /  resultat

Fylkesmannen har fått tilbakemelding på
at noen kommuner benytter eller vil
benytte Fylkes-ROS'en i sitt arbeid med
risiko- og sårbarhetsanalyser.
Skipsulykker var tema på seminaret
"Kriser i fjorden" som ble arrangert av
fylkesmennene rundt Oslofjorden. På
møte i Fylkesberedskapsrådet diskuterte
vi et scenario med utgangspunkt i
ekstermvær. Flere tema fra Fylkes-
ROS'en ble berørt i denne
sammenhengen.

Fare for skred og flom følges opp
gjennom innspill til areal- og
detaljplanene Fylkesmannen har til
høring.

Se 53.2

53.4, 7 og 54.6 Det har ikke vært større
hendelser i fylket.
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Ka . 3 Resultatområdene Avvik

som har fag- og
hovedansvaret for
dette området.

Hva er  'ennomført Effekt / resultat

53.7 Evaluerin av hendelser Se 53.4

53.9 Trans ortberedska 53.9 Det har ikke vært kontakt med
Fylkeskommunen vedr.
transportberedskap. Årsaken er at de
kontrakter som skal utarbeides innenfor
dette området, allerede er på plass. Det
er således etablert et sivilt
transportberedskap i fylket.

53.10 53.10 Frivillige organisasjoner v/Røde
Beredska sforberedelser frivilli e Kors er representert i
organisasjoner Fylkesberedskapsrådet. Enkelte

kommuner har god kontakt med frivillige
organisasjoner. Noen har inngått avtale
med Røde Kors i f.m. støtte til drift av
evakuerte- og pårørendesenter (EPS).
Årsaken til at kontakten i kommunene
varierer, skyldes nok at det kun er et
fåtall av kommunene i fylket som ønsker
å ha et kommunalt beredskapsråd.
Kommunale beredskapsråd tas opp under
tilsynene. Røde Kors har deltatt på noen
av våre kommuneøvelser.

klimatil asnin
53.15 Arbeid med Fylkesmannen har

ikke arrangert eller
gitt bistand til
konferanse om
temaet  "klima".
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Ka . 3 Resultatområdene

med småfly

53.16 Dambruddsbøl ekart

53.17 Atomberedska

53.18 Sko brannovervåkin

Resultatområde 54 Veileder o ådriver

Avvik

.F lkesmannen har
ikke etterspurt
hvordan
dambruddsbøl e
kartene blir ful t
o i beredska s-
o rednin  setatene

Hva er  'ennomført

53.16 Fylkesmannen har mottatt
dambruddsbølgekart for nye områder. I
den forbindelse har det vært møter hvor
representanter for dameier, kommune,
sivilforsvaret, HV, politi og
Fylkesmannen var til stede. Kart er blitt
overlevert de aktuelle etatene.

53.17 Når det gjelder atomberedskapen,
har vi i samarbeid med Fylkesmannen i
Vestfold hatt seminar i regi av
Stålevernet. Deltakere var
atomberedskapsutvalget og utpekte
medlemmer av Fylkesmannens krisestab.

53.18 Fylkesmannen har vært i kontakt
med Skien brannvesen som er
bakkekontakt for skogbrannovervåkingen
i Telemark, Aust-Agder, Vest Agder
(med unntak av Hægebostad og Farsund)
samt Lardal kommune i Vestfold.
Flyovervåking er på plass i denne
regionen og fungerer i følge
bakkekontakten utmerket. Det er ingen
tvil om viljen til å videreføre ordningen.

Fylkesmannen har vurdert det som
unødvendig å endre på en ordning som
fungerer, men vil følge opp
arbeidsbeskrivelsen i embetsoppdraget
hvis tjenesten skulle forvitre.

54.1 o 5 F lkesmannen rioriterer

Effekt  / resultat
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Ka . 3 Resultatområdene Avvik Hva er  'ennomført Effekt  /  resultat

overfor kommunene arbeidet mot kommunene.
54.1 Kommunerettet Når det gjelder tilsyn og øvelser, har

beredska sarbeid Fylkesmannen satt opp en plan for 2007-
2009. Alle 18 kommunene i fylket har
tilsyn og øvelse i løpet av denne
perioden. Planener fulgt også dette året.
Etter Fylkesmannens mening og ut i fra
erfaring og dialog med kommunene, er
det ikke riktig å differensiere
kommunene ut i fra størrelse og risiko.
Fylkesmannen legger stor vekt på at
kommunene skal ha en god
grunnberedskap. På denne måten vil de
være i stand til å takle ulike kriser som
måtte inntreffe i kommunen. Ved denne
kontakten får vi også jevnlig anledning
til å sette fokus på de kommunale krise-
og beredskapsplaner inkl.
informasjonsberedskap og hvordan disse
er samordnet med andre planer i
kommunen.
Beredskapskoordinatorene i kommunene
har vært samlet til dagsmøte. Et slikt
nettverk er viktig for at disse skal bli
kjent med hverandre, utveksle erfaringer
og Fylkesmannens muligheter til å ta opp
sentrale tema. Oppslutningen om møtet
var god.

54.2 Tilsyn Det har ikke vært 54.2 og 3 Fylkesmannen har gjennomført
aktuelt å samordne 6 tilsyn (kommunene Drangedal,
tilsynene med Kviteseid, Notodden, Sauherad, Siljan,
andre tilsyn internt og Seljord) og 6 øvelser (kommunene
på embete. Bamble, Nome, Nissedal, Pors runn,
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Ka . 3 Resultatområdene

54.3 Øvelse

54.4 Interkommunalt
beredska ssamarbeid

Avvik

Interkommunalt
samarbeid er tungt
å få i gang
innenfor
samfunnssikkerhet
og beredskap selv
om det er etablert

Hva er  "ennomfØrt

Tinn, Vinje). Tilsynet i Drangedal var
samordnet tilsynet med den kommunale
brannordningen til DSB. Fylkesmannen
deltok på branntilsynet i Midt-Telemark.
Rapport for hvert tilsyn og hver øvelse er
blitt utarbeidet. På øvelsene er det satt
spesielt fokus på informasjon inkl. bruk
av kommunens servicetorg/-senter.
Varslingsøvelse overfor kommunene er
også dette året blitt gjennomført, vår og
renhøst. Resultatet viste at etablert
ordning av mottak av varsel i
kommunene ikke var god nok.
Kommunene ønsket en forbedring. Vi
har derfor i løpet av høsten testet ut bruk
av UMS Voice Broadcast overfor
kommunene og ved innkalling av egen
krisestab til øvelse. Erfaringene er gode
og tilsvarende er tilbakemeldingene ikke
minst fra kommunene. Fylkesmannen
vil vurdere leie av UMS Voice Broadcast
inntil DSB har fått anskaffet et
krisehåndteringsverktøy med en
eventuell varslingsmodul integrert.

Se 54.2

Fylkesmannen har også dette året hatt et
møte med kommunene i Midt-Telemark
for å være pådriver for et samarbeid i
denne regionen. Kommunene er
interessert. Beredskapskoordinatorene
som er sentrale i et slikt arbeid, har
imidlertid mange oppgaver.

Effekt /  resultat
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Ka . 3 Resultatområdene

54.5 Krise- og
beredska s laner

krisehåndterin
54.6 Evaluerin av

kommunene
54.8 Atomberedska i

Resultatområde  55 Forebyggende
samfunnssikkerhet i areal lanle in en

55.1 Beredska smessi e
utfordringer

Avvik

regionalt
samarbeid i fylket.

Fylkesmannen har
ikke tatt noe
initiativ overfor
Vest-Telemark-
regionen. For Tinn
og Notodden, som
har samarbeid med
Kongsbergregione
n, har det innenfor
beredskap heller
ikke vært aktivitet.

GIS brukes ikke
aktivt i
planarbeidet.
Dette området er
imidlertid nå blitt

Hva er  'ennomført

Beredskapsarbeidet kommer nederst "på
stigen". Interkommunalt samarbeid blir
således ikke prioritert. I Grenland
fortsetter de 6 kommunene sitt
interkommunale arbeid i et nettverk.
Fylkesmannen er representert i dette
nettverket

Se 54.1

Ingen store hendelser
Se pkt 53.4

54.8 Implementering av atomberedskap i
de kommunale kriseplanene begynner å
komme på plass. Kommuner henger
fortsatt igjen selv om Fylkesmannen har
hatt dette oppe på flere møter, sendt ut
veiledningsmateriell og mal til atomplan.
Fylkesmannen har fokus på dette i sine
tilsyn.

Fylkesmannen v/beredskap er med i de
interne plangrupper på embete, grupper
som setter fokus både på kommuneplaner
inkl. konsekvensutredninger og
re ulerings laner. Areal- o detal' laner

Effekt / resultat
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Ka . 3 Resultatområdene  Avvik  Hva er  'ennomfort Effekt / resultat

prioritert på og konsekvensutredninger embete har til
embetet. behandling ved planvarsel og offentlig

ettersyn, gjennomgås ut i fra hensynet til
samfunnssikkerhet og beredskap.
Fareområder som ras, flom, radon og
bygging i f. t. transport av farlig gods, er
tema som oftest går igjen i våre
planinnspill.

En rekke kommuner gjennomfører ROS-
analyser i tilknytning til arealbruk som
ledd i planprosessen. Det er derfor kun
unntaksvis at det er grunnlag for
Fylkesmannen å reise innsigelse i f.t.
samfunnssikkerhet og beredskap.
Bakgrunnen er at vi i mange år har
fokusert på dette hensynet i planene. De
fleste kommunene har også fått vedtatt
arealplaner som inneholder bestemmelser
og retningslinjer i f.t. samfunnssikkerhet
og beredskap.

Det foreligger en del flom- og
kvikkleirerapporter fra NVE som legges
til grunn for våre planinnspill.
Fylkesmannen deltar i planforum.

Fylkesplanen er ikke blitt rullert.

55.2 Foreb ende
samfunnssikkerhet

55.3 Kommune lanarbeid
55.4 Kommunal samordnin Fylkesmannen har

Se 55.1

Se 55.1
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Ka . 3 Resultatområdene Avvik

ikke bidradd til at
kommunene
samordner og
utnytter
kompetansen og
informasjonen som
foreligger om
kommunenes
risiko- og
sårbarhetsforhold i
brann- og
redningstj enesten
og i
kommuneplanmilj
øet.

Hva er  'ennomført Effekt I resultat

Resultatområde 56 Samordnin ved 56.1 og 4 Fylkesmannen har startet opp
ekstraordinære hendelser i fred arbeidet med å få etablert
sikkerhets olitiske kriser o kri informasjonsrutiner med aktørene vi vil

56.1 Ekstraordinære samhandle med dersom en krise oppstår,
hendelser dvs. etatene som er med i

Fylkesberedskapsrådet. Vi har hatt møte
med de informasjonsansvarlige for
etablering av et regionalt nettverk for
informasjonsberedskap
(kriseinformasj onsnettverk).
Fylkesberedskapsrådet har vedtatt
mandat for nettverket med formål å
vedlikeholde og forbedre kunnskapen om
og kompetansen innenfor
kriseinformasjon og krisekommunikasjon
hos medlemmene. Det skal oppnevnes et
arbeidsutvalg som bla. skal utarbeide
scenarier med fokus på
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Ka . 3 Resultatområdene

øvelse
56.2 Re  ional samordnin -

56.3 Kriseplan
56.4 Krisehåndterin
56.5 Atomberedska

56.6 Kom etanse -
helsemessi o sosial beredska

56.8 F lkesberedska sråd o

Avvik

Vi har ikke hatt
kontakt med ABU-
etatene for å sikre
kvaliteten på deres
beredskapsplaner
og vurdert om det
er sammenheng
mellom disse.

Hva er 'ennomført

informasjonsansvaret hos de ulike
aktørene.

56.2 og 3 Fylkesmannen har gjennomført
øvelse for krisestaben. I tillegg har vi
hatt "teori-/grunnopplæring" av staben.
Hovedtema var Fylkesmannens rolle i
kriser. Kriseplanverket er forbedret og
oppdatert. Dette er bla. gjort med
bakgrunn i merknader fra tilsynet til
DSB. Retningslinjene for samordning
ved kriser og katastrofer i fred mellom
Telemark politidistrikt og Fylkesmannen
er revidert.

Se 56.2
Se 56.1
56.5 Fylkesmannen har oppdatert
atomberedskapsplanen i h.t. mal lagt ut
på Atomberedskap.no

56.6 Helsemessig- og sosial beredskap er
et område som ikke er prioritert, se under
res. 53.5. En ansatt har deltatt på
konferansen og øvelsen om
massevaksinasjon arrangert av
Folkehelseinstituttet.

56.8 Det er 'ennomført møte i

Effekt / resultat
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Ka . 3 Resultatområdene

atomberedska sutval

56.9 Samband

56.12 Havneberedska

56.14 Kraftfors nin

Resultatområde 57 Sivilt - militært
samarbeid

Forsvaret
57.1 Samarbeid med

57.2 Totalforsvaret re ionalt

Avvik

PC-basert samband
har som tidligere
orientert om, vært
ute av drift siden
nedleggelsen av
MS Horten.

57.1
Fylkesmannen har
ikke hatt kontakt
med HV for å
diskutere
samordning av
planverk.

Hva er 'ennomført

Fylkesberedskapsrådet. Deler av
Fylkesberedskapsrådet utgjør
atomberedskapsutvalget.

56.9 Planverk for gradert samband er
rutinemessig oppdatert. Embete er
operativ på gradert mobiltelefon, telefon
og telefax.

56.12 Fylkesmannen har planlagt og
gjennomført øvelse i samarbeid med
Kystverket. Havnekomiteene er godt
fornøyd med gjennomgangen og
oppdateringen av havnenes planverk.

56.14 Det har blitt arrangert møte
mellom KDS og KBO-enhetene hvor
Fylkesmannen var til stede. KDS ønsker
å møte kommunene. Fylkesmannen
avventer henvendelse fra KDS.

HV-03 har i forbindelse med sine interne
øvelser hatt Fylkesmannens kontor som
øvingsobjekt. For å sette fokus på den
militære støtten til det sivile samfunn,
deltar HV på kommuneøvelsene. Dette
er også et bidrag til godt samarbeid med
Forsvaret.

57.2 Samordning og oversikt over
totalforsvarssamarbeidet regionalt får
Fylkesmannen i forbindelse med det
årli e sivilt-militære kontaktmøte på

Effekt /  resultat
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Ka . 3 Resultatområdene

objekter

57.3 Planer

57.4 Sk'ermin sverdi e

57.5 Fritaksordnin en

57.7 Øvelser 2007

Kommunal- o
re ionalde artementet
Resultatområde 61: Samordnin omstillin
o forn in i kommunene

61.1 Kommunerettet
samordning

kommuene

tilsyn

61.2 Omstillin o forn in i

61.3 Samordnin av statli

Avvik

Fylkesmannen har
ikke fullført
oppdateringen av
SBS-planverket.

Hva er  "ennomført

Østlandet.

57.4 Fylkesmannen har ikke mottatt
henvendelser vedr. skjermingsverdige
objekter.

57.5 Fritaksordningen følges opp i h.t.
'eldende retnin slinjer

57.7 Det har ikke blitt gjennomført sivil-
militær øvelse i Telemark.

Stab: 61.1 Kommunerettet samordning
ivaretas løpende gjennom etablert
tverrfaglig Kommunegruppe.
Samordningen gjennomføres på lavest
mulig nivå. Viktige og prinsipielle saker
legges fram for embetsledelsen.
61.2 Omstilling og fornying i
kommunene. Fylkesmannen er pådriver
ved bevisst og målrettet bruk av
skjønnsmidlene. 12007 ble det holdt
tilbake 7,0 mill.kr. til dette formålet.
Midlene ble fordelt til kommunenes
samarbeidsregioner. Midlene har
delfinansiert 52 utviklingsprosjekter i
2007.

Effekt I  resultat
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Ka . 3 Resultatområdene  Avvik  Hva er  "ennomført Effekt / resultat

61.3 Samordning av statlig tilsyn er
under forberedende arbeid. Intern
opplæring er gjennomført. Det er startet
arbeid med oversikt over statlige
tilsynsområder. Andre statlige
tilsynsmyndigheter er informert og
invitert til rutinearbeid i tråd med kap.
10A. Kommunene er informert.

Resultatområde 62: Kommuneøkonomi Stab: 62.1 Kontroll og godkjenning. Vi
62.1 Kontroll o odk'ennin etter har kontrollert og godkjent årsbudsjett

økonomibestemmelsene i kommuneloven 2007 og økonomiplan for 4 ROBEK-
62.2 Økonomiforvaltnin - veilednin kommuner. 1 kommune gikk ut av

registeret i 2007. Vi har behandlet og
godkjent 8 garantisaker og 11 lånesaker.
62.2 Vi har i samarbeid med
Telemarkforsking informert og veiledet
kommunene i KOSTRA, kom.prp og
statsbuds'ett.

Resultatområde 63: Kommunalrett o Stab: 63.1 Vi gjennomfører løpende og
valglov daglig veiledning i kommunalrett. Det
63.1 Kommunalrett brukes betydelige ressurser og tid på
63.2 Valglov dette.

Veiledningen skjer muntlig, skriftlig og
ved besøk i kommunene.
62.2 I samarbeid med fylkeskommunen
gjennomførte vi valgkonferanse for
kommunene. I tillegg informerte vi
løpende i forkant av valget.

Resultatområde 64: Forvaltnin sloven o Stab: 64 Vi har håndtert et fåtall
offentli hetsloven i forhold til klagesaker på innsyn etter
kommunesektoren offentlighetsloven. Det brukes betydelige

ressurser på veiledning og informasjon.
Dette skjer muntlig, skriftlig og ved
besøk i kommunene.
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Ka . 3 Resultatområdene

Resultatområde 65: Kommuneinndelin o
interkommunalt samarbeid
65.1 Kommuneinndelin
65.2 Interkommunalt samarbeid

Resultatområde 66: Boli - o b nin Brett
66.1 Byggesaker

66.2 Saker om eks ro rias'on

Kultur- o kirkede artementet
Resultatområde 95: Tros- o
livss nssamfunn

Resultatområde 96: Gravferdsloven

Resultatområde 97: Lov om helli da er o
helligdagsfred

Avvik Hva er 'ennomført

Stab: 65.2 Det vises til omtalen av
skjønnsmidlene.

Rapporteres direkte fra ePhorte.

Ingen saker.

Det er utbetalt 1,95 millioner kroner i
statstilskudd til 34 registrerte og 2
uregistrerte trossamfunn. Det var 2
registrerte trossamfunn som endret navn.
3 trossamfunn ble slettet.

Vi har innvilget 34 søknader og avslått 4.
Antall søknader har økt fra 25 i fjor til 38
i år. Vi har utarbeidet eget
søknadsskjema som er lagt ut på vår
h'emmeside, sammen med informasjon.
Åpningstider for utsalgssteder: Behandlet
en søknad om dispensasjon. Søknaden
om søndagsåpent ble innvilget, men
Fylkesmannens avgjørelse ble omgjort av
Kultur- og kirkedepartementet.
En kommune søkte om å få fastsatt
forskrift om typiske turiststeder. Saken
er ikke ferdi behandlet i 2007.

Effekt I  resultat

Liten endring i forhold til
utbetalingen for 2006.

Fortsatt henvendelser vedr.
ajourføring av medlemslister og
antall tilskuddsberettigede
medlemmer, fordi trossamfunn ikke
får opplyst hvem som har bekreftet
medlemska i Den norske kirken.
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Ka . 3 Resultatområdene  Avvik  Hva er 'ennomført Effekt  /  resultat

Kunnska sde artementet
Resultatområde 31 Tilsig Fylkesmannen i Telemark har
forvaltnin so aver å utdannin sområdet gjennomført tilsyn etter opplæringslova

med 9 av 18 kommuner, med
31.1 Tilsyn fylkeskommunen og med 4 av 6

friskoler. Vedlegg 1 gir en oversikt over
tilsynsobjekter, tema, funn og
oppfølging.

Barnehage- og utdanningsavdelingen har
i 2007 hatt 8,4 tilgjengelige årsverk til
alt arbeid med embetsoppdraget fra
KD/utdanningsdirektoratet/AID. 1,8
årsverk er dedikert barnehagesektoren og
tilskuddsforvaltning (AID, KD).
Inklusive avdelingsledelsen er det mao
litt i overkant av 6 årsverk som i
hovedsak brukes på resultatområde 31 og
32. I underkant av 2 årsverk er medgått
til de ulike tilsynsaktivitetene.
Ressursbruk til tilsyn inkluderer
kompetanseoppbygging og planlegging
av tilsynsvirksomheten, forarbeid til det
enkelt tilsyn, gjennomføring,
rapportering og oppfølging.

Avdelingen har i løpet av året jobbet for
å finne fram til et system på en grei måte
kan registrere arbeidstid ifht de ulike
oppdrag. Vi er ennå ikke kommet helt i
havn med dette..

I tils nsarbeidet bruker vi
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Ka . 3 Resultatområdene  Avvik  Hva er  'ennomført Effekt / resultat

systemrevisjonsmetoden, etter veilederen
ved de nasjonale tilsyna og en noe justert
modell ved lokalt bestemte tilsyn. Fram
til endring av kommuneloven kap. 1OA
brukte vi i noen kommuner
"Tilsynssamtale" som metode.

Etter endring av kommuneloven kreves
bedre samordning av Fylkesmannens
tilsyn. Planene var lagt for 2007 da
endringen trådte i kraft, men for 2008 har
barnehage- og utdanningsavdelingen,
beredskap og helse- og sosialavdelingen
en samordnet plan.

31.2 Kla esaksbehandlin Se vedlegg 3.

31.5 Eksamen o nasjonale røver

31.6 Forsøk

I Telemark er det i 2007 brukt ca 0,7
årsverk til arbeid med nasjonale prøver,
avgangsprøver og eksamen.
Informasjonen som fremkommer av
prøver og eksamener er i en viss grad
brukt i tilsynsarbeidet. Informasjonen er i
stor grad tatt opp som tema i fellesmøter
med kommunene, i regionale møter og
møter for hele fylket. Ved nasjonalt
tilsyn på § 13-10 var bruken av
informasjon om resultater et sentralt
spørsmål. Når kommunene nå har
etablert systemer for kvalitetsvurdering,
vil vi i aktuelle veiledningssituasjoner
drøfte elevenes læringsresultater.

Fylkesmannen i Telemark har ikke
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Ka . 3 Resultatområdene  Avvik  Hva er 'ennomført Effekt  /  resultat

Resultatområde 32 Oppgaver
tilkn tet Kunnska sløftet o annet
utviklin sarbeid

32.2 Kom etanseutviklin

32.3 Skoleporten

mottatt noen søknader om forsøks- og
utviklingsarbeid i henhold til
o lærin slovens § 1- 4 i 2007.

Ca 20% årsverk er registrert brukt til de
ulike arbeidsoppgavene knyttet til
kompetansestrategien. Men dette et
oppdrag som tas opp i veldig mange
sammenhenger og der nesten alle
saksbehandlere og ikke minst ledelsen
har oppgaver spredd gjennom året, slik at
noe mer ressurser er nok brukt ifht
informasjon.
Avdelingen har gjennomført de
oppgavene som er beskrevet i oppdraget
uten at en går inn på det her.
Det er likevel grunn til å nevne at det i
Telemark er etablert en
samordningsgruppe for arbeid med
Kompetansestrategien i Kunnskapsløftet.
Gruppen ledes av KS og har medlemmer
fra kommunene, fylkeskommunen,
lærerorganisasjonene , HiT,
rådmannsutvalget og FM
Under 10% av et årsverk ved embetet er
brukt til arbeidet med Skoleporten. Den
første versjonen av Skoleporten var lite
oppdatert i 2007, den nye versjonen blei
først åpnet i desember. Ved åpning av
"nye skoleporten" blei det gitt
informasjon og alle skoleeiere fikk
tilgang til UBAS og tilbud om
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Ka . 3 Resultatområdene Avvik

32.4 Nas'onale strate i laner ro ram o  EU-programmer
utviklin so aver Fylkesmannen har

ikke hatt ressurser
til å bidra med
informasjon,
koordinering og
erfaringsspredning
knyttet til
utviklingsprosjekte
r i EU-
programmene.
Informasjon om
programmene er
videresendt eller
lagt ut på våre
nettsider.

Strategiplan for
likeverdig
opplæring i praksis
Fylkesmannen har
ikke hatt
personalmessig
kapasitet til å
gjennomføre
konferansen.

Hva er  'ennomfØrt

brukerstøtte.

Informasjon som framkommer i det
nasjonale kvalitetsvurderingssystemet er
i en viss grad brukt i tilsynsarbeidet.
Analyse av ressursbruk og oppnådde
resultater vil vektlegges i 2008.

Lærende nettverk (IKT)
Fylkesmannen har sammen med
Høgskolen i Telemark bidratt til å
gjennomføre prosjektet Lærende
nettverk. De tildelte midlene er overført
til høgskolen og til skolene som deltar i
prosjektet. Evaluering viser at
deltakerskolene verdsetter arbeidet, og
alle bortsett fra en videregående skole vil
fortsette skoleåret 2008-2009.
Kunnskapsløftet - fra ord til handling
Ingen av kommunen har fått midler, de
første årene og fylkesmannen har derfor
brukt tid og krefter på å motivere på
deltakelse i programmet.
Den kulturelle skolesekken:
Utdanningsdirektøren har sittet i
styringsgruppa for den kulturelle
skolesekken, men det har kun vært ett
møte i 2007, og styringsgruppa ble
avviklet og erstattet med en
arbeidsgruppe siden arbeidet ikke lenger
er definert som prosjekt, men er gått over
i driftsfase.

Effekt  /  resultat
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Ka . 3 Resultatområdene Avvik Hva er  'ennomført Effekt  /  resultat

Oppdraget er etter
avtale overført til
Skien kommune.
Konferanse vil bli
avholdt 23.04.08.
Verken i fht
Kulturskoler eller
Universell
utforming har
avdelingen
hatt kapasitet til å
gjennomføre tiltak
i 2008

32.5 Tiltak innen til asset o lærin o Måloppnåelse: Forsterka tilsyn
s esialundervisnin Fylkesmannen har gjennomført nasjonalt

tilsyn på området tilpasset opplæring og
spesialundervisning etter de føringer som
ble gitt i embetsoppdraget.

Måloppnåelse: Veiledning og
informasjon med bakgrunn i Veilederen
Fylkesmannen har gjennom året hatt
veiledning med:
2 kommuner på forespørsel (skoleeier,
rektorer, PPT)
Fylkeskommunen på forespørsel (T-
ledere, PPT, Oppfølgingstjenesten)
2 ganger PPT-lederforum, rutinemessig
vår og høst
1 interkommunalt PP-kontor på
forespørsel
5 kommuner og fylkeskommunen i
etterkant av nasjonalt tilsyn
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Ka . 3 Resultatområdene

Resultatområde 38 Tilsyn - og
forvaltnin so aver å barneha eområdet

3 8.1: Tilskuddsforvaltnin

38.2: Kla esaksbehandlin

38.3: Informas'on o veilednin

Avvik

NB. Den
elektroniske
rapporteringen
viser helt andre
tall. (feil tema og
antall saker)

Når det gjelder
forskriften om
likeverdig
behandling av
barnehager i
forhold til
offentlige tilskudd,

Hva er 'ennomført

og avholdt kurs:
1 kurs (02.10.07) med utgangspunkt i
enkeltvedtak om spesialundervisning
(oppfølging etter nasjonalt tilsyn ).
Målgruppe: skoleeier og alle som fatter
enkeltvedtak om spesialundervisning i
runnskole o videregående o læring

Rapporteringer pr 25. januar, 1. mai og
12. september i oppdragsbrevet er utført.
Rapportering pr 28. februar -
Fylkesmannen har gjennomført formalia-
og rimelighetskontroll av opplysningene
i søknadene på de ulike
tilskuddsordningene .
Stikkprøvekontroll er utført på Tilskudd
til tiltak for å bedre språkforståelsen
blant minoritetspråklige barn - se
vedlegg Skjema for gjennomført
tilskuddskontroll.

Klage etter barnehageloven med
forskrifter:
I klagesak i 2007 - Klage på vedtak om
godkjenning av barnehage. Klageren fikk
delvis medhold.

FM har gitt generell informasjon i
møter med alle kommunene, og for øvrig
gitt veiledning til enkeltkommuner. Det
har ikke vært noen klagesaker på dette
området i 2007, og få henvendelser fra
ikke-kommunale barnehageeiere.

Effekt / resultat
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Ka . 3 Resultatområdene Avvik

har fylkesmannen
ikke iverksatt
spesielle tiltak

38.4: Tilsyn

Hva er "ennomført Effekt  /  resultat

Det er ført tilsyn med 6 kommuner på
barnehageområdet.
Tema:
- Barnehagedekning og utbygging, jfr § 8
i Barnehageloven
- Kommunens tilsyn med barnehagene -
jfr § 16 i Barnehageloven
- Kommunen som
godkj enningsmyndighet- jfr §§10 og 11 i
Barnehageloven
- Kommunens praktisering av regelverket
for pedagogisk bemanning- jfr § § 17 og
18 i Barnehageloven
Metode:
I 4 kommuner ble tilsynet gjennomført
som en samtale om temaene og med
utsjekking av relevante dokumenter. I
tillegg ba vi om en orientering om
barnehagesituasjonen generelt,
dekningsgrad og evt. utbyggingsplaner,
og hvordan kommunen arbeider for å
sikre nødvendig kompetanse i både
kommunale og private barnehager.
I 2 kommuner ble tilsynet gjennomført
som systemrevisjon.
Se eget rapportskjema med oversikt over
merknader og avvik, vedlegg 2

Resultatområde 39 0 aver tilkn  et Samtlige kommuner i fylket har oppfylt
Barneha eløftet o annet utviklin  sarbeid regjeringas målsetting om at alle barn

39.1: Utbygging  som søkte om plass til hovedopptaket i
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Ka . 3 Resultatområdene

39.2: Kvalitetsutviklin

Avvik

Særskilte
driftsmidler i
forbindelse med
barnehagesatsinge
n
Fylkesmannen ble
tildelt kr 469.000,-

Hva er  'ennomfØrt

2007 skulle få plass i løpet av året.
Fylkesmannen har hatt jevnlig kontakt
med politisk og administrativ ledelse i
kommunene om temaet, og har i løpet av
en to-årsperiode hatt individuelle møter
med samtlige kommuner i fylket.
Kommunens plikter og utfordringer i
forhold til barnehagedekning, utbygging
og tilpasning av barnehagetilbudet på
kort og lengre sikt, har vært fast tema på
disse møtene.
Det har også vært gitt informasjon om
aktuelle tilskuddsordninger, og spesielt
om ordningen med tilskudd til faste
plasser i midlertidige lokaler, som var ny
i 2007. Det er gitt slikt tilskudd 8
barnehager, fordelt på 7 kommunale og 1
ikke-kommunal. Flere søknader er
underveis.
Både større og mindre kommuner har tatt
grep og gjort en stor innsats for å komme
i mål, og kommunene har fungert som
eksempler for hverandre og delt
erfaringer.
Fylkesmannen har benyttet Norgeskartet
i flere møter med kommunene.

- Kompetansemidler
Kompetansemidlene på kr 750.000,- er i
sin helhet fordelt til kommunene.
Etter drøfting med kommunene valgte
fylkesmannen å fordele alle midlene til
kommunene etter en fordelingsnøkkel.
Vilkår for å få utbetalt midler var at

Effekt  /  resultat
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i særskilte
driftsmidlene på
post 21. Av disse
var
kr 50.000,- bundet
opp til videreføring
av prosjekter som
startet i 2006
språklige
minoriteter,
rammeplanarbeid)
Resten av midlene
er benyttet til
kostnadsdekning
internt i embetet.
Dette har fått
konsekvenser for
fylkesmannens
aktivitet og tiltak
på
barnehageområdet,
og har gjort at vi
ikke har hatt
midler til å følge
opp og videreføre
planlagt utadrettet
virksomhet,
samarbeidsavtaler
med høgskolen,
kurs/og
kompetansevirkso
mhet og støtte til
utviklingstiltak i
kommuner og

Hva er  'ennomført

kommunen utarbeidet en plan for
kompetanseutvikling i kommunale og
ikke-kommunale barnehager. Planen
skulle ta utgangspunkt i de sentrale
føringene i den nasjonale strategien for
kompetanseutvikling i
barnehagesektoren. Samtlige kommuner
utarbeidet kompetanseplaner og fikk
tildelt midler.
- Øvrige utviklings- og kompetansetiltak
I samarbeid med Høgskolen i Telemark
arrangerte Fylkesmannen en todagers
konferanse med tema "Rom for
medvirkning". Konferansen hadde ca
200 deltakere.
Fylkesmannen har også samarbeidet med
høgskolen om tilrettelegging av
kursvirksomhet, som kommuner og
barnehager har kunnet kjøpe fra
Høgskolen.
Disse tiltakene har vært mulig å
gjennomføre fordi arbeidet var startet i
2006, og det var lagt inn midler til
oppdrag hos Høgskolen i 2006.
Ca 20% av et årsverk er gått med til
arbeid innenfor dette oppdraget.

Effekt  /  resultat
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39.3: Nas'onale strate i laner o
særskilte satsin sområder

Avvik

barnehager mv.
Vi viser for øvrig
til vår rapportering
pr. 31.08.07 og
påfølgende
korrespondanse
med
departementet.

Fylkesmannen har
ikke gjennomført
særskilte tiltak i
forhold til arbeid
mot mobbing i
barnehagen, men
vi er kjent med at
mange kommuner
har planer for dette
arbeidet.

Fylkesmannen har
heller ikke
gjennomført
særskilte tiltak i
forhold til
tilgj engelighet/uni
versell utforming.

Hva er  'ennomført

Når det gjelder Handlingsplan for
likestilling i barnehagene har
Fylkesmannen i Telemark deltatt i
nettverk sammen tre andre fylker, der
Vestfold har hatt koordinatorfunksjonen.
Nettverket har gjennomført en
regionkonferanse med ca 100 deltakere.
Handlingsplanen, og spesielt spørsmål i
tilknytning til rekruttering av menn til
arbeid i barnehager, er drøftet både i
kontaktmøte med alle kommuner, og i
møter med 6 enkeltkommuner i løpet av
året.
Både fylkesmannen og
fylkeskontaktene, som er to mannlige
førskolelærere, har hatt god kontakt med
høgskolen om Handlingsplanen.
Høgskolen har deltatt på fylkesmannens
møter og regionsamlingen, og
fylkeskontaktene har holdt foredrag for
studenter og øvingslærere med fokus på
likestillingsperspektivet i pedagogisk
arbeid.

Ca 10% av et årsverk er brukt.

Effekt  /  resultat
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Ka . 3 Resultatområdene

Landbruks- o
matde artementet
Resultatområde 21 Landbruksbasert
nærin sutviklin
21.1 Jordbruk

Avvik Hva er  "ennomført

Jordbruksproduksjonen i Telemark er
basert på 258 000 da jordbruksareal. På
de
1700 brukene som er i drift er
jordbruksarealet i snitt 150 da,
gjennomsnittsalderen på brukeren 50 år
og leiejordsprosenten på 50.
Arbeidsinnsatsen er kalkulert til ca 1500
årsverk der kvinnene står for 400 av
disse. Om lag 96 % av driftsenhetene er
enkeltmannsforetak.

Økonomisk sett går 35% av foretakene
med underskudd eller i balanse og kun
16% av foretakene har mulighet for å
nyttiggjøre seg av maksimalt
jordbruksfradrag.

Det området Telemark konkurrerer best
på er frukt og bær.
Mest dramatisk for tiden er den store
avgangen av kumjølkprodusenter med en
avgang på 10%. De fleste av
produsentene her i fylket finner det ikke
økonomisk forsvarlig å investere
framtidsrettet med dagens regelverk.
Viktigst av alt er nye generasjoners krav
til fritid og arbeidsforhold sammenliknet
med resten av den yrkesaktive
befolkning. Geitemjølkproduksjonen er i
en litt annen stilling. Her er
produsentene villige til å satse, markedet

Effekt  /  resultat
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21.2 Skogbruk

for produktene er til stede, men
regelverket hindrer kvoteøkning.

Tendensen i saueholdet de siste åra har
vært at dyretallet har gått sakte nedover
samtidig som antall produsenter har blitt
betydelig redusert. Spesielt i kommuner
med gode fjellbeite og sterk tradisjon for
sauehold er reduksjonen forsterket siste
året. Voldsom vekst i salg av hyttetomter
og bygging av fritidshytter er nok
medvirkende årsak i flere områder.

Avvirkning
Avvirkningen i Telemark viste en svakt
stigende tendens (2,8 % økning) i 2007.
Det ble avvirket 390 000 m3 gran,
219 000 m3 furu og 14 000 m3 lauv, sum
623.000 m3 . Den beskjedne
avvirkningsøkningen skyldes i første
rekke begrensninger i driftsapparatet til
AT Skog. Interessen for hogst er
stigende, men driftsapparatet er svekket
som følge av at konkurrerende næringer
"stjeler" arbeidskraft.

Veibygging
Det var en betydelig økning både på
ombygde og nye skogsbilveier i 2007, til
henholdsvis 45,8 km og 4,7 km
ferdigstilte veier. Dette er det beste
resultatet siden 2003. Det er tydelig at
endrete sko fondsbetin elser allerede har
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21.3 B de- o nærin sutviklin

virket.
Ombygde og nye traktorveier har
imidlertid gått litt ned, til henholdsvis 6,6
km og 3,8 km ferdigstilte veier.

Sko kultur
Statistikken for regnskapsåret 2007 viser
en positiv økning i
skogkulturinvesteringene. Sammenliknet
med 2006 økte nyplantingsarealet med
15%, ungskogpleie-aktiviteten økte med
36% og markberedningsaktiviteten økte
med 48%.
Det er likevel langt igjen for å nå det
nivået vi anser som optimalt. Anslagsvis
ligger Telemark for tiden med et nivå på
skogkulturinvesteringene som utgjør
under 50% av det som ville være
ønskelig i forhold til fremtidig
skogproduksjon.
Skogen i Telemark binder årlig 1,5
millioner tonn CO2 i ren tømmertilvekst,
men dette nivået vil avta om ikke
skogkulturen økes.
Fylkesmannen har i 2007 fokusert mye
på skogens viktige rolle i
klimasammenheng. Sammen med lysere
markedsutsikter og en forbedret
skogfondsordning tror vi dette kan bidra
til økt skogkulturinnsats.

Re ionalt samarbeid o roller
Det regionale samarbeidet om
nærin sutviklin er odt utviklet over
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lang tid. Dette omfatter både Innovasjon
Norge avd. Telemark, Telemark
fylkeskommune, regionale politiske nivå,
næringsorganisasjonene i landbruket,
samt Høgskolen i Telemark og
Telemarksforskning.
I tillegg er fylkesmannen i kontinuerlig
dialog og samarbeid med fag- og
interessegrupper som arbeider med de
samme temaene på ulike nivå og
bransjer.

21.4 Verdiska  in s ro rammene  Verdiska  in s ro rammet for mat

Reiseliv og matprosjektet ble avsluttet i
slutten av 2007. Prosjektet har hatt god
deltagelse fra reiselivsbedrifter og fra
lokalmatprodusenter. Antall
deltakerbedrifter i Mat frå Telemark har
stabilisert seg på 22 bedrifter.
I samarbeid med næringen har FMLA
utarbeidet en Handlingsplan for lokalmat
i Telemark. Handlingsplanen skal være et
viktig redskap for planlegging og
koordinering av aktiviteter på
matområdet.
Dyrsku'n Mat- og kompetansesenter ble
åpnet i august 2007. Dette senteret skal
utvikle og drive et produksjonskjøkken,
restaurant og kurs/konkurranseavdeling.

Trebasert innovas'ons ro ram

F Ikesmennene i Vestfold, Buskerud og
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Telemark samarbeider sammen med
Innovasjon Norge, fylkeskommunene og
næringsaktører om prosjektet "Økt bruk
av tre". Fylkesmannen i Vestfold har
prosjektansvaret, og prosjektet startet
opp senhøsten 2007.

Det er i 2007 stilt betydelige beløp til
disposisjon fra sentrale programmidler
over Treprogrammet, hele kr 5.787.000.
De største beløpene er gått til Kebony

ASA i Porsgrunn til prosjekter knyttet til
miljøimpregnering av trevirke; og til
Norsjø ferieland i Sauherad og til
Telebryggen as i Porsgrunn til
arkitektonisk og teknisk utvikling av
flytende hytter i innsjøen Norsjø.
Lokalt er det et prosjekt på gang i
Notodden hvor Shell ønsker å etablere en
bensinstasjon med spektakulær trefasade
langs E 134.

Bioener i ro rammet

12007 er det bevilget ca 1,1 millioner kr
fra Bioenergiprogrammet til ulike
bioenergitiltak i Telemark. Det har i
tilegg vært organisert opp prosjektrettet
arbeid tilsvarende 0,5 årsverk i
samarbeid med Telemark
bioenergiforum.
Sammen med Telemark
fylkeskommune, Høgskolen i Telemark,
F lkesmannen i Telemark, Innovasjon
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Norge og AT Skog deltar Fylkesmannen
i Telemark i "Telemark bioenergiforum"
som skal være en politisk
pådriverorganisasjon for at Telemark
skal bli et foregangsfylke når det gjelder
å utnytte bioenergi til oppvarming,
kraftproduksjon og drivstoff.

Prosjektdeltakerne har i løpet av året fått
økt forståelse for rammevilkårene for
bioenergi og kompetansen innen
fagområdet i Telemark er blitt kartlagt.
Forumets medlemmer har samarbeidet
med Teknologimiljøet i Grenland om en
mulighetsstudie for C02 fangst ved bruk
av bioenergi. Det samme
teknologimiljøet har vært engasjert i
Aker Kverners "Just Catch bio" prosjekt
som er basert på samme tankegods.
Etter påtrykk fra Telemark
bioenergiforum har Telemark fylkesting
vedtatt å konvertere til bioenergi i sin
egen bygningsmasse.
Rammebetingelsene er imidlertid slik at
de som forvalter den offentlige
eiendomsmassen må instrueres til å
konvertere sitt varmebehov fra olje og el.

Sammen med Telemark Skogselskap har
Fylkesmannen tatt initiativ til
"skogbrukets klimakampanje" hvor
ambisjonen er å initiere et
bransjeprosjekt i form av et nettsted
www.sko o klima.no med tilhørende
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Resultatområde 22 Mil'øtiltak i landbruket

22.2 Tiltak for å redusere forurensnin er

22.3 Mil'ø ro ram o mil'ø lan

22.4 Økolo isk landbruk

klimakalkulator for skogbruket.

Landbruksavdelingen har bistått 2
kommuner i saker med ulovlig
gjødselspredning . I begge saker har
kommunen fulgt opp saken på riktig
måte.
Landbruksavdelingen har i liten grad
involvert seg i arbeidet med EU-
vanndirektivet i regionen.

Re ionalt mil'ø ro ram
12007 ble det utbetalt kr 10 493 943 etter
søknad høsten 2006, i alt 923 søknader.
Knapt halvparten av tilskuddsmidlene
(47%) gikk til tiltak mot forurensing, og
halvparten til tiltak i kulturlandskapet. Vi
er i tillegg spesielt opptatt av å styrke
miljøet for telemarksku, i og med
opprettelsen av Telemarkskyri meieri
som foredler melk fra Telemarksfe.

Ved utgangen av 2007 hadde Telemark
6,6 % omlagt økologisk areal av samlet
dyrka areal i fylket. Andel økologisk
areal av totalt dyrka i fylket har stagnert
fra 2006 til 2007.Vi opplever større
interesse for økologisk dyrking innen
flere produksjoner, men vi har også et
frafall av økologiske bønder. I dag er det
økologisk grasproduksjon som dominerer
det omla e arealet.
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22.5 Tre og milte Vi henviser her til vår rapportering under
verdi skapningspro grammene

Resultatområde 23 Eiendoms- og Viser til den årlige rapporteringen som
bosettin s olitikk sendes til SLF (frist 15.02.2008). Denne

rapporten viser at det er behandlet 5
klagesaker som gjelder
konsesjonssøknader i
fylkeslandbruksstyret. Av disse er 2
kommunale vedtak opprettholdt og 3
vedtak endret. Det er videre behandlet 7
klagesaker som gjelder bo- og driveplikt.
Av disse er 5 kommunale vedtak
opprettholdt og 2 vedtak endret.
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Resultatområde 24 Inntekts- og
velferds olitiske tiltak

Resultatområde 25 Kommunene som
landbruks olitisk aktør
25.1 Kompetansesenter

Stikkprøvekontroll av
produksjonstilskudd og miljøplan
Kommuner: Fyresdal, Vinje og
Drangedal
I alt 18 foretak er blitt plukket ut til
kontroll av produksjonstilskudd og
miljøplan. Kontrollen er utført av
Landbruksavdelingen i samarbeid med
kommunen.

Det er ikke avdekket feil eller avvik av
betydning i produksjonstilskuddsaker.
Fylkesmannen er derimot mer skeptisk til
kvaliteten på miljøplan og spesielt
gjødslingsplan og bruk av den.

Klager og dispensasjonssøknader
Dispensasjonssøknader i samband med
produksjonstilskudd gjelder stort sett
omsetningskravet. Fra høsten 2007 er
omsetningskravet redusert, og antall
saker i den forbindelse har gått ned.

Fylkesmannens landbruksavdeling har et
godt samarbeid med kommunene,
Innovasjon Norge, Fylkeskommunen og
næringsorganisasjonene. Vi har god
erfaring med faste arenaer som
kontaktutvalget som drøftingsorgan for
utarbeiding og gjennomføring av
st ringsplan o herunder forvaltning av
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BU midlene og NMSK og SMIL, samt at
vi har faste samrådsmøter 4 ganger pr år
med IN og FK.  Landbruksavdelingen er
med både i styringsgruppa og i
sekretariatet for Telemark
Bioenergiforum.  12007 har vi vært
sekretariat for utarbeiding av
handlingsplan for lokal mat og vi har hatt
ansvaret for KOLA  - Viken som ble
avsluttet høsten 2007 med egen
sluttkonferanse og rapport.  I tillegg har
vi arrangert flere kurs og samlinger. Mer
om dette i kap 25.2

Bruk av de kommunerette midlene over
ka 1144 ost 77
- studietur Irland - del av kommunenes
utgifter kr
60 000
- reiseutgifter - kurs samlinger aktiviteter
knyttet til kommunene

kr 12 000
- foredrag på 2 dg samling for
kommunene

kr 6 000
- dekning fellesutgifter FMTE

Sum
kr 22 000

kr 100.000

Resultatområde 25.2 Landbruks olitisk Landbruksavdelingens medarbeidere har
dialo med kommunene m e kontakt med kommunene, r
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telefon,  e-post og gjennom samlinger og
kurs.  Vi har  gode erfaringer med å
arrangere samlinger,  kurs og studieturer.
Tilbakemeldinger fra kommunene er
gode og de prioriterer å delta for faglig
påfyll  og for gjensidig
erfaringsutveksling.  I tillegg til
temaseminar og gjennomførte vi i 2007
en 5 dagers landbruksfaglig studietur til
Irland for kommunal
landbruksforvaltning. Vi møter også
kommunene på fellesarena der FM
opptrer samlet.  Landbrukspolitiske tema
er oftere på dagsorden i midtre og vestre
del av fylket, der interkommunale
næringsselskap også er aktive innen
nærings-  og utviklingsarbeid på
landbruksområdet.

Årlig utarbeides det en tilstandsrapport
der formålet er å beskrive tilstanden i
fylket innen de ulike sektorene, samt
konkret utfordre kommunene på noen
viktige områder. Landbruksavdelingen
fokuserte i 2007 på utfordringer knyttet
til jordvern og bioenergi.
Samarbeidet med KS re ionalt o andre
Landbruksavdelingen har lite samarbeid
med KS. Vi har en grei dialog men KS
har i liten grad prioriterert å delta på
"våre" møte arenaer.

Vi har i 2007 startet opp arbeidet med
Re ion ark Telemark. FM har sammen
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med FK ansvaret for planprosessen
sammen med de 6 kanalkommunene.
Målet er å utarbeide en fylkesdelplan.

Resultatområde 25.3 - MiFøvirkemidlene i Her sendes det en omfattende
'ordbruket o de økonomiske virkemidlene i rapportering til LMD og SLF.
skogbruket Kommunene har i 2007 forbrukt ca 14,5

mill kr av tildelte midler til disse
ordningene.. Dette er etter
Fylkesmannens vurdering en høy
utnyttelse av tildelte midler og utgjør
dermed 2,3 mill kr høyere forbruk enn
tildelte midler fra Statens
Landbruksforvaltning på kr 12,2 mill. kr.
Denne økningen skyldes økt forbruk av
midler til både jord- og skogbruk og er et
resultat av strategisk arbeid i
kommunene og hos Fylkesmannen for å
oppnå en kostnadseffektiv og
aktivitetsskapende bruk av midlene. Av
økningene fremheves spesielt økt
aktivitet både på ungskogpleie,
skogplanting og skogsveibygging, men
også tiltak mot forurensing og pleie av
gammel kulturmark i jordbruket.

Tema restaurering av gamle trebygninger
ser vi på som spesielt viktig i Telemark.
Vi har halvparten av landets trebygninger
fra middelalderen og også svært mange
andre gamle og bevaringsverdige trehus.
Kommunene er enige med Fylkesmannen
i at dette feltet er viktig å prioritere i
kommende år.
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Resultatområde 26 Jord- o
landska sressurser
26.1. Jordvern og kulturlandskap Jordvern

Behov for konkrete tiltak/endret
virkemiddelbruk:
Vi viser her til rapport fra
jordvemgruppa; Klimaskifte for
jordvernet, og slutter oss til dennes
hovedkonklusjon om at det er behov for
lovhjemlet jordvern - eventuelt
kombinert med en særskilt RPR for
jordvern.

Aktivitet og utfordringer:
Jordvernet er utfordret i relativt stor grad
i 2008. Dette gjelder særlig Porsgrunn
kommune, som ved rullering av
kommuneplanens arealdel har foreslått
relativt betydelige jordbruksarealer
omdisponert til andre formål. På
området Vallermyrene, som har noe av
den beste produksjonsjorda i fylket og i
landet, er det foreslått omdisponering til
veiformål og utbyggingsformål; bolig-,
nærings- og skoleområde. Et enstemmig
fylkeslandbruksstyre vedtok innsigelse til
denne omdisponeringen. I etterfølgende
mekling ble innsigelsen fastholdt og
saken er oversendt MD til avgjørelse.

I Skien og Siljan har det også vært en
kommuneplanprosess med et visst press
på vikti e 'ordbruksarealer. Her kan vi
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26.2 Samfunnsplanlegging

imidlertid konstatere at konfliktene er
handtert på en forsvarlig måte i forhold
til jordvern.

Kulturlandska

Beitearealene representerer en vesentlig
del av det åpne kulturlandskap i
Telemark. Gjennom et nytt
"Beiteprosjekt" i Telemark og Agder-
fylkene, ønsker en å bidra til at prioriterte
areal kan benyttes i et langsiktig og
bærekraftig perspektiv.

12007 ble ny pris for god innsats for
kulturlandskapet etablert i samarbeid
mellom Norsk Kulturarv og Landbruks-
og matdepartementet. Denne prisen gikk
til Hjartdal kommune med alle sine
entusiastiske og dyktige gårdbrukere og
prosjektledere, - og beitedyr.

Landbrukets arealinteresser
Arbeidet med sikring av at landbrukets
arealinteresser blir ivaretatt i
samfunnsplanleggingen i fylket, er i
hovedsak gjort rede for i
fylkeslandbruksstyrets arealprogram
2004 - 2008. Dette er fulgt opp i 2007.
Kommunene blir også oppfordret til å
bruke Planforum, der regionale
myndigheter og kommunene møtes for å
diskutere arealplaner, og der vi også
setter fokus å bl.a 'ordvern o
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kulturlandskap.

Fylkesmannen har i samarbeid med
Telemark fylkeskommune i 2007 tatt
initiativ til et nettverk for kommunene
med fokus på kommuneplanens
samfunnsdel. Målgruppe er fagpersoner i
kommunene som arbeider med
kommuneplanens samfunnsdel. Dette gir
mulighet også for å sette fokus på
landbruksinteressene i
samfunnsplanleggingen. I

Landbruksavdelingen har også deltatt
aktivt i arbeidet med revisjon av
forvaltningsplan for Hardangervidda
Nasjonalpark.

Geovekst o "Nor e Di italt" - bruk
Prosjektet kart i ePhorte er besluttet
innført og i samarbeid med
Fylkesmannen i Buskerud er planen nå at
full innføring kan gjennomføres i løpet
av siste kvartal 08. Kartbehovet ved
embetet er dekket ved tilgang til alle
etablerte data gjennom "Norge Digitalt"
ved FAD.
Som ledd i arbeidet for en digital
hverdag i areal- og byggesaksbehandling
har FM tatt initiativ til prosjekt
Kommunesamarbeid GiS.

Fylkesmannen er definert som en sentral
art i arbeidet med å realisere "Norge
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Mil"øvernde artementet
Resultatområde 01 Bærekrafti bruk o
vernav biolo isk man fold

Resultatområde 02 Friluftsliv

Resultatområde 03 Kulturminner o
kulturmiljøer

Resultatområde 04 Over 'ødslin o
ol'eforurensnin

Avvik Hva er  "ennomført

Digitalt" på regionalt nivå, jf. GiS
strategi for Fylkesmannsembetene.
FMTE har plass i Norge digitalt-
samarbeidet i Telemark og Vestfold. I
tillegg er vi representert i to
arbeidsutvalg; for basis geodata og
tematiske geodata.

Det ble i 2007 investert i overkant av
660.000 kroner i GEOVEKST  fra parten
Landbruk.  Dette er midler bevilget fra
Skog og Landskap via LMD,  ekstra
midler fra Skog og Landskap og verdi av
samordnet datafangst (områdetakst
skog).

Tilbakemelding om avtaler og
forpliktende utgifter, samt planlagt
aktivitet i forhold til økonomi blir gitt i
eget regneark til Skog og Landskap.

Se egen rapportering til DN

Arbeidet med helhetlig vannforvaltning
går som forventet. I dialog med
kommunene er det valgt ut to

Effekt / resultat
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Ka . 3 Resultatområdene  Avvik  Hva er  'ennomført Effekt I resultat

vannområder tilhørende
telemarkvassdraget. Et sterkt
landbrukspåvirket vassdrag
(Børsesjøvassraget) og et meget stort og
sterkt regulert - Tokke Vinje vassdraget.
Her har NVE også åpnet for
vilkårsrevisjon. Det er laget
overvåkingsprogram for områdene.

Det er på området avløp vi har noe
problemer med å følge opp som
forventet. Vi har ingen planmessig
oppfølging av det nye regelverket og vi
følger ikke opp avvik fra rensekrav.
Situasjonen i Telemark mener vi likevel
er under kontroll. En velfungerende
driftsassistanse melder om
uregelmessigheter i driften og avvik fra
rensekravene med forslag til utbedringer
og endringer i driften. Ellers har vi 4
mindre anlegg (samlet < 1000 pe) som er
rene aktivslamanlegg som ikke oppfyller
rensekravene. Det er ikke brukt ressurser
i å prioritere arbeidet med disse
anleggene. Ett større anlegg sliter med
stort industripåslipp. Vi er i dialog med
virksomheten og kommunen og vil finne
en løsning i løpet av 2008.

Resultatområde 05 Helse- o mil'øfarli e Vi har i lengre tid dreid arbeidet vårt mot
kjemikalier prioriterte områder som berører

miljøgifter. Det er også grunn til at vi
mener at vi har rimelig kontroll på dette
området. Arbeidet med o føl in av
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Resultatområde 06 Avfall o  'envinnin

tiltaksplanen er nå satt på sporet igjen og
vil gjennomføres i tråd med avklaringer
fra SFT. Ellers kjører vi som forutsatt på
de øvrige områdene; skipsverft,
forurenset grunn, mudring/dumping. Det
er sendt ut varsel om pålegg om
undersøkelser til alle verftene i fylket og
det er holdt et orienteringsmøte med
disse. Pålegg om undersøkelser ble sendt
ut til 7 skipsverft ved årsskiftet. Vårt
arbeid med forurenset grunn er
konsentrert om to lokaliteter hvor det er
behov for tiltak. I tillegg har vi en
lokalitet der vi skal starte opp et arbeid.
Når det gjelder mudring planlegger vi å
gjennomføre et møte med kommunene
for å sette mudringsarbeider inn i et
større perspektiv med planlegging av
hyttebygging og vurdering av behovet
for småbåthavner og brygger.

Deponiarbeidet har nok noe dårligere
fremdrift enn vi har planlagt. Vi vil
prioritere å gjøre ferdig tillatelser for
IPPC virksomhetene. Håper
gebyrfinansieringen vil åpen for at vi kan
følge opp deponiarbeidet på en bedre
måte i tiden fremover.
På nyåret vil vi ansett en ny medarbeider
som vil gjøre oss i stand til å ta grep i
deponisakene.

Status for deponiarbeidet:
B'orstaddalen, Nilsbukjerr,
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Goasholtmyra og Langmoen er klarert
for videre drift. Langmoen fikk ny
tillatelse i 2006 i tråd med signalene fra
SFT så langt det lot seg å tolke. De tre
andre har relativt oppdaterte tillatelser,
men de bør fornyes i tråd med SFT's
mal.

For Stormo ligger en
miljørisikovurdering til behandling hos
oss. Det er spørsmål om det kan gis fritak
fra kravet om dobbel bunntetting slik
som for Langmoen.
Forurensningsforholdene skal nå være
kartlagt og dokumentert.

Mårvik har lagt frem en søknad om
fortsatt videre drift, men
dokumentasjonen omkring
forurensningsforholdene er mindre gode.
Deponiet drives ikke godt nok og
kommunen har dårlig kapasitet til å følge
opp driften. Vi er av den oppfatning at
deponiet bør legges ned. Kommunen
arbeider med mulighetene for å
samarbeide med Irmat.

Vi ser det slik at det vil være mest
hensiktsmessig å prioritere nye tillatelser
til de som skal drive videre. Etter at det
er på plass vil vi begynne arbeidet med
det som ikke skal drive videre.

Resultatområde 07 Klimaendrin er På dette området har vi brukt relativt
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luftforurensnin o stø

Resultatområde 08 Internasjonalt
mil'øvernsamarbeid bistand nord-
/ olarområdene
Resultatområde 09 Re ional lanle in

Resultatområde 10 Kart o eodata
Resultatområde 11 Tverrående
virkemidler o felleso aver

Avvik  Hva er 'ennomført Effekt / resultat

mye ressurser på å følge opp støyforhold
i forbindelse med arealplanlegging i
kommunene, jf faste oppgaver nevnt
under resultatområde 9. Utover dette
følger vi opp støy i forhold til
virksomheter som har tillatelse fra oss.
Vi har ingen systematisk oppfølging av
støy fra veg og bane.

Arbeidet med IPPC bedriftene som alle
er galvanobedrifter er ikke sluttført i
høsten, men gjennomføres i 2008. Det er
kun en av disse bedriftene som har
utslipp av betydning. Avløpet fra denne
bedriften føres til kommunalt
avløpsanlegg og gir tidvis noe
driftsforstyrrelser der. Dette har vi en
dialog med kommunene og bedriften om
og vil finne en løsning på. De øvrige
virksomhetene er alle bedrifter med
ubetydelige utslipp og ansees å ha
prosesser som tilfredsstiller IPPC.

Tilsyn: Vi har gjennomført
tilsynsaksjonene som forutsatt og
planlegger å delta på neste nå i h. Det har
imidlertid ikke vært rom for noen
egeninitierte tilsyn utover rene
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Utenriksde artementet
Resultatområde 93: Apostiller
Resultatområde 94: Forberedelse av saker
om honorære konsuler

Samferdselsde artementet
Resultatområde 91: Avk'ørselssaker etter

Avvik  Hva er "ennomført Effekt  I  resultat

utrykningsinspeksjoner for oppfølging av
klager/henvendelser om ulovligheter. I
høst planlegger vi to egeninitierte tilsyn;
en biloppsamler og et større mekanisk
verksted.

Vi har etablert et samarbeid med SFT her
lokalt hvor vi jevnlig møtes for å
diskutere tilsyn og ha
erfaringsutveksling. Vi har nok i store
trekk veldig forskjellige tilsynsobjekter.
Vår "kundegruppe" er små bedrifter med
svært lite ressurser til oppfølging av
miljøsiden. Dette preger vårt
oppfølgingsarbeid som til tider er svært
ressurskrevende og pedagogisk
utfordrende. For de aller fleste av våre
kunder er det første gangen de møter
forurensningstilsynet.

Vi har store forventninger til
gebyrfinansieringen og vil trolig ha en ny
medarbeider på plass fra årsskiftet, slik at
fra neste år vil tilsynsaktiviteten øke
betydelig.
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ve loven
Resultatområde 92: Konses'on til anle o
drift av taubaner
Nærings- og handelsdepartementet (ikke i Behandlet 3 klager på kommunenes
embetsoppdraget, følger av lov om vedtak etter serveringsloven. Alle tre
servering) klagene gjaldt suspensjon av

serverin sbevillin
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Vedlegg 1
Gj ennomføringsplan for 2007 på det sosial-  og rusfaglige område

Vedlegg 2
Årsrapportering under resultatområde  38.4 Tilsyn

Vedlegg 3
Mal for årsrapportering under resultatområde  31.1 Tilsyn

Vedlegg 4
Årsrapport på miljøvernområde

Vedlegg 5
Klagebehandling resultatområde 31.2



Vedlegg 1

Gjennomføringsplan for 2007 på det sosial-  og rusfaglige området
Fylkesmannen i: Telemark

Resultatområde i Planlagte Tiltak
embetso ra et
73.2
Ny arbeids- og
velferdsforvaltnin

Følge med på arbeidet som skjer i
likeverdig samarbeidsarena

Delta i Samordningsgruppe for
NAV Telemark.

Utarbeide opplæringspakke og
delta ved gjennomføring av en
felles todagers opplæringssamling
i samarbeid med NAV Telemark.

Ha NAV som tema på alle møter
med sosialt' enesten.
Bidra til utforming og utvikling av
innføring av NDU sin basispakke,
opplæring for nye Nav kontor

Delta ved sh.dir sin utarbeidelse

Målgruppe

Ansatte i
sosialtjenesten, NAV
trygd og NAV arbeid,
i de kommuner som
blir NAV kommuner
inneværende år

NAV kontorene

Gjennomførte tiltak

Fylkesmannen har deltatt
på møter i løpet av året.

Fortløpende- det har blitt
avholdt 4 møter i løpet av
2007 i Samordnin s ru a
Lokale opplæringstiltak for
nye NAV kontor i Telemark
er utarbeidet.
Gjennomføres fra januar
2008. Utarbeider felles
lederopplæring vedr.
"kommunedelen" av NAV.

Dette har blitt gjort
fortlø ende
Fra oktober 2007 deltok de
tre kvalifiseringsveilederne
på opplæringsdager for de
n e Nav kontorene.
Deltatt å smaliner med

Samarbeidspartnere

Fylkesmannen
Direktør NAV
KS
Prosjektleder NAV, KS,
Fylkesmannen fagavdeling

Arbeidsgruppe bestående
av:
NAV, prosjektleder og
opplæringskoordinator,
Fylkesmannen fagavdeling
og kommunerådgiver samt
sosialeder i Kviteseid
kommune

NAV fylke,
opplæringskoordinator og
egne kvalifiseringsveiledere

Sh.dir



Vedlegg 1

av opplæringsmateriell for det nye
Kvalifiseringsprogram

Rekrutere og følge opp NAV kontorene
kommunale kvalifiseringsveiledere

Holde jevnlig kontakt med det
enkelte  NAV kontor får å følge
med på utviklingen med tanke på
bruk av kvalifiseringspogrammet.

Være en tilgjengelig
samarbeidspart for sosialtjenesten
is ørsmål rundt NAV
Videreformidle viktig NAV info til
kommunene

Gjennomføre tilsyn med
tjenestetilbudet til rusmisbrukere i
NAV Tokke
Følge opp resultat fra tilsynet i
Tokke  i forhold til andre aktuelle
NAV kommuner

NAV ledere

Sosialledere

Kommunen v. fag-
ansvarlig for
sosialt enesten
NAV Tokke og Tokke
kommune

NAV kommuner

sh.dir og deltatt på et møte
i arbeidsgruppe for
utvikling av
informasjonsmateriell for
KVP
Engasjert tre veiledere fra
01.10.07. Avholdt jevnlige
møetr med disse for å
planlegge videre for
etablering og
kompetanseutviklingstiltak
rettet mot  NAV konotr.
Avholdt møte med et NAV
kontor,  hatt telefonkontakt
med ledere i de øvrige fire
kontorene. Etterspurt
opplæringsbehov også i
samordnin smøtet.
Fortløpende aktivitet ok

Fortløpende aktivitet ok

Dette ble gjennomført i mai
2007.

Lagt ut rapport på
hjemmeside,  tema på
sosalledersamling, kurs i
internkontroll for
kommunene. Tils net har

Kvalifiseringsveiledere og
Nav, opplæringskoordinator

Nav ledere og
Samordningsgruppe NAV

NAV og KS

NAV og KS

Statens helsetilsyn og NAV
vil være observatør ved
tils net
NAV fylke, Nav kontorene,
helsetilsynet,  sh.dir og
kommunene.
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73.3
Kompetanseheving
og
formidlin stiltak

Avholde tre møter i Arbeidsutvalg
(AU) for  sosialtjenesten

Legge ut informasjon om statlige
føringer på fylkesmannen i
Telemark sin hjemmeside (bla IS
112007
Avholde skriveverksted for søknad
om statlige tilskuddordninger

Samordning av kvalitetsutvikling.
Samarbeide med andre aktører i
embetet slik at kvalitetsstrategi og
opptrappingsplaner ses i
sammenhen med "våre" tiltak -

Innbyggere i
Telemark, offentlig
ansatte og politikere

Primært sosialledere,
men også andre med
lederansvar i
kommunens helse og
barneverntjenester

også vært tema i videre
samarbeid med NAV.

Avholdt fire møter 4 sosialeldere + 4 vara(med
møterett)
Vi bli utvidet med deltagelse
fra NAV ledelse i 2008.

Dette har blitt gjort

Ble gjennomført i januar
2007, med ca 25
deltagere.
Resultat ble mange gode
søknader om
tilskuddsmidler fra
Telemark.
Det har vært avholdt møter FM Sosial- og
i kommunegruppa hver helseavdeling
4.uke,  der bla avd.
utviklingsoppgaver har
vært tema.

1 Fylkesmannens arbeidsutvalg for sosialtjenesten (AU), består av en sosialleder fra Vest Telemarksforumet (11 kommuner), en fra Midt Telemarksforumet (3 kommuner) og
en sosialleder fra en stor og en fra liten kommune i Nedre Telemark. Alle har personlig varamann, med møterett.
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og bedre skal det bli

Avholde 2 møter i
Sosiallederforum

et i samarbeid med
barnevernet

- et i samarbeid med NAV
fylke

Stimulert til deltakelse på
kvalitetskonferansen - og
bedre skal  det bli, ved å gi
stipend til enkelte
kommuner.

Faglig ansvarlig for Gjennomført en dags felles FM -Familie og
sosialtjenesten sos/barnevledersamling forvaltninggruppa/barnevern

vår 07

Studietur med hovedtema Fagansvarlig for
barnefattigdom sosialtjenesten og

barneverntjenesten i
kommunene

Vedlikeholde oversikt over Faglige
fora 2 og andre nettverk for ansatte
i sosialtjenesten og følge opp
disse ved behov

1 dags samling november
07, hovedtema NAV

NAV

I de kommuner der Nav
var innført, deltok Nav
leder på begge
samlingene.

Utsatt til 27-30 april 2008 Sosialleder Seljord
kommune

Fortløpende De ulike fora,  Sosialledere,
AU og Borgestadklinikken

' Kommunene Fyresdal, Nissedal, Tokke, Vinje, Kviteseid, Seljord, Tinn, Notodden og Hjartdal har et Faglig forum som benyttes til sosialfaglig utvikling, I disse
kommunene møtes også sosiallederne jevnlig, bla for kompetanseoppbygging i områdene gjeldsrådgivning, boligsosialt arbeid, rus/psykiatri og konkrete problemstillinger,
videre felles kulturbygging med NAV arbeid og NAV trygd, for alle ansatte.
Kommunene Nome, Bø og Sauherad har et tilsvarende forum. Også her møtes sosiallederne jevnlig.
I nedre Telemark benytter Fylkesmannen enkeltkommuner til å arrangere felles fagutvikling for egen- og andre kommuner. Det har vist seg vanskelig å beholde Faglige
forum i denne regionen.



Vedlegg I

Lyse ut, og fordele midler til Sosialledere og
Faglige fora,  fagutviklingstiltak og ansatte i
til veiledning.  sosialtjenesten

Dette har blitt gjort i to
omganger i 2007.

Kommunene har fått
oerført kr 30.000,- til drift
av Faglige fora, kr 55.000,-
til veiledning av ansatte i
sosialtjenesten, kr 25.000,-
til opplæring i KIS, og kr
81.000,- til opplæringstiltak
i kommunene,  Dette ble
bla annet brukt til
opplæring i taushetsplikt.
Videre ble det gitt kr
40.000,- til studietur for 5
kommuner til
selvbyggerprosjektet i
Meland kommune,  mens kr
121.000,- er overført
kommunen til
kompetansehevingstiltak.
Fylkesmannen overførte
også Kr 150.000,- til
Skien kommuner til kurs
23-24 april 2008, for
boveiledere for rus o

AU - deltar ved fordeling av
midler

I forbindelse med den
enkelte søknad og aktivitet
har vi et utstrakt samarbeid
med kommunene i fylket.

s Fylkesmannen hadde under "Kunnskap og brubygging" egen veilederbank til bruk for sosialtjenesten i kommunene. Pga ressursproblemer klarte vi ikke å opprettholde
banken, og det finnes i dag ingen oversikt over aktuelle veiledere for sosialtjenesten.
Vi har allikevel god kjennskap til hvilke veiledere som brukes i kommunene. Fylkesmannen vil også i 2007 fordele stimuleringstilskudd til veiledning.
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psykiatriboliger, (gjelder
ansatte fra  hele fylket)

Dette har ikke blitt gjort i
2007, med unntakt av for
NAV Tokke.

Ha løpende kontakt med Sosialledere Det har vært avholdt møte Fylkestannlegen
fylkestannlegen mtp rusfeltet, mellom Fylkestannlegen
trekke han inn ved behov i og Fylkesmannen, men
sosialllederforum.  ikke med

sosialtjenestefeltet/rusfeltet
som spesielt tema.

73.4
Økonomisk
råd ivnin

Avholde dagsseminar i Ansatte i Gjennomført Fylkesmannen i Oslo og
grunnleggende sosialkontortjenesten Akershus

økonomisk rådgivning
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73.5
Kartlegging av
arbeidsevne

Følge opp nettverk
TelemarkNestfold økonomiske
rådgivere

Sende ut statistikkskjema ved bruk
i økonomisk rådgivning og
anbefale kommunen å bruke dette

Opprette nytt nettverk for
økonomiske rådgivere i øvrige
kommuner

Legge ut aktuell informasjon på
området gjeldsrådgivning, på
www.f Ikesmannen.no/teiemark

Kartle e bruk av KIS i komunen
AU ønsker ikke at det arrangeres
Fagsamling med fokus på
relasjonsarbeid og brukerfokus
med KIS som verktøy. AU mener
sosiallederne ikke vil møte på en
slik samling, så lenge KIS ikke kan
samordnes med NAV sine system.
Kommunene vil fortsatt bruke KIS-
li ht ut aven.

Økonomiske
rådgivere i Bamble,
Porsgrunn, Skien,
Siljan

Sosialleder og
økonomisk rådgivere
i kommunen

Øvrige økonomiske
rådgivere

Innbyggere i
Telemark og off.
instanser

Sosialledere

Gjennomført Fylkesmannen i Vestfold

Dettehar blitt jgort, men det Fagforum for økonomiske
kom inn få rådgivere
tilbakemeldinger.

Forberedende møte er
avholdt.

Det er et godt samarbeid
allerede, og det var ikke
behov for et nytt nettverk.

Fortløpende

Juli 07
Er drøftet med avd.dir i FM Sh.dir sin ressursgruppe
sosial-  og helseavdeling. KIS

Fylkesmannen har gjort
flere forsøk på å få
sosiallederne positive til
bruk av KIS. Dette har i
liten grad lykkes oss.
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74.1
Handlingsplan mot
fatti dom

Gitt midler til opplæring i
KIS i to kommuner. Begge
disse kommunene har tatt
systemet i bruk og er
fornøyd,  både med
opplæringen og med
bruken av KIS©.

Følge opp de kommuner som Pr.  dato 4 fortløpende
ben tter KIS når de ber om det.  kommuner.

Invitere til, og delta ved
Dialogmøter med kommunene der
de ulike satsningsområdene er
tema.
Innhente informasjon om
kommunens bruk av statlige
veiledende satser for sosialh'el
Følge opp kommuner som ikke
innfører bruk av statlige
veiledende retningslinjer for
sosialhjelp før mai 2005

Barnefattigdom

Innlede samarbeid med
barnevernet om temaet

Felles
sosialleder/barnevernledersamling,

Rådmannen og To kommuner,  Skien og
andre denne ønsker Siljan,  har ønsket slike
skal delta i møtene.  møter vedrørende

sosialt'enestefeltet.
Februar 2007,  og videre
løpende arbeid med dette
feltet.

Rådmannen i Møte med Notodden
Notodden,  evt. kommune, uten at dette
rådmannen i Nome. førte til økning av satsene

(satsene ble imidlertid økt
etter opprettelse av Nav
Notodden)
Ansatte i avdelingen fra FM - Sosial- og
sosial og barnevern deltok helseavdelingen,
på konferansen barnevernet
"Velstandens paradoks". Husbanken,
Gjennomført i april 2007, kriminalomsorgen
deltakere fra alle
kommunene i f Iket o fra
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Felles studietur

Boligsosialt arbeid

Delta på møte med Sh.dir for
fordeling av midler til boligsosiale
tiltak

Delta i regionalt kontaktforum

Delta på nettverkssamlinger med prosjektene
Sh.dir og Husbanken

Følge opp boligsosiale prosjekt i
Skien, Porsgrunn, Notodden og
Bø, Nome

Rapportere innenfor fastsatte
frister til Sh.dir

Delta i bynettverket

NAV

Utsatt til april 2008

Gjennomført Sh.dir

Gjennomført 4 ganger i
2007

Det har ikke vært avholdt
slike møter i regi av Sh.dir
og Husbanken

Gjennomført ved besøk i
kommuner og jevnlig
kontakt via telefon og mail

Gjennomført

Fylkesmannen har dletatt
på avholdte møter.

Gjennomføre dialogmøter med Rådmann, teknisk Husbanken har deltatt for
kommune vedr. nasjonale mål og sjef/ ansvarlig for den å informere om ordninger i
hovedprioriteringer og kommunale sosial, barnevern,
koordinerin av det boli sosiale boli massen, navledersamlin o å

Husbanken, KS,
Fylkesmennene i Husbank
region Sør.

Prosjektene,
Fylkesmannen, Namsmann,
husbanken og Sh.dir

Prosjektene,
Fylkesmannen, Namsmann,
husbanken og Sh.dir

Husbanken, FM i Vest- og
Aust Agder og Telemark,
kommunene: Mandal,
Kristiansand, Grimstad,
Arendal, Porsgrunn og
Skien

Husbanken Region Sør,
Arendal
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88.2
Rusmiddelarbeid -
o lærin

arbeidet.

Møter i den enkelte kommune.

sosialleder, leder møter med
hjemmebaserte psykiatrirådgiverne.
tjenester, ansatte
ved boligkontor /
tilsv.

Erfaringsseminar boligsosialt Ansatte i Dette har ikke blitt Husbanken, kommunene og
arbeid kommunene gjennomført, vi venter på fylkesmennene i regionen

utspill fra annet
fylkesmannsembete.

Dette punktet  må justeres ,  og detaljeres  ytterligere ,  når handlingsplanen  foreligger

Sosial ulikhet i helse,  rusmiddelpolitisk plan samarb .  med kompetansesentra,

Bistå Nome kommune ved Ansatte i 24 og 25 januar 2007. Ble Nome kommune og
planlegging og gjennomføring av kommunenes helse- gjennomført med godt Borgestadklinikken
kurs "Endringsfokusert rådgivning" og sosialtjeneste resultat. Dyrt, men godt

kurs.

Til enhver tid se tiltak under dette Dette skjer fortløpende FM - Sosial- og
punktet i forhold til øvrige tiltak i helseavdelingen
"gjennomføringsplanen" og i forhold
til arbeid med psykiatriplanen.

Temadag om bruk av internkontroll Fagansvarlig for feltet i Ble gjennomført i november, Helsetilsynet?
for kommunenes arbeid i forhold til kommunene+ledere i men ledere i private Kommunegruppa?
rusmiddelmisbrukere, også i private rusinstiusjoner institusjoner ble ikke invitert.
institusjon

Innhente informasjon om Dette er ikke gjennomført. Fagansvarlig for
kommunenes arbeid med rusfeltet, En del informasjon kom sosialtjenesten
med spesiell vekt på arbeidet med imidlertid inn gjennom vår
rusmisbruker i bolig og tilgangen på deltagelse i helstilsynets
tjenester etter sosialtjenestelovens § 4- områdeovervåkningsprosjekt.
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2.

Møte  i "Samordningsforum rus og
psykiatri" 4

Det har vært avholdt rundt 4 Ansvarlige for satsingsområdet
møter i forumet. rus og psykiatri hos

Fylkesmennene i regionen og
Borgestadklinikken
kompetansesenter.

Opprettelse av eget fagforum for Kommunene Dette arbeidet er påbegynt.
rusarbeidet i kommunen.  Dette Forumet vil bli  samordnet
utsettes til etter at opptrappingsplanen med psykiatrirådgiverforum.
for rusfeltet legges frem. AU er pr. i
dag usikre på om det er ønskelig med
et slikt forum.

Innhente oversikt over bruken av "inn Fylkesmannen har avholdt
på tunet"(spesielt ifht møte internt og med NAV
rusmiddelmisbrukere) fylke.

Landbruksavd.

Folkehelsegruppa

NAV

4 Dette forumet består av fagansvarlig for rus og fagansvarlig for psykiatri hos fylkesmennene i Buskerud, Vestfold, Telemark, Aust Agder og Vest Agder, i tillegg til to
representanter fra Borgestadklinikken. Forumet er forankret i avdelingsledelsen i det enkelte embete. I tillegg til å planlegge kompetanseutviklingstiltak både felles og i det
enkelte fylke, vil forumet være en arena for faglige, prinsipielle og organisatoriske drøftinger innen rus og psykiatri.

s Som del av samarbeidet mellom Fylkesmennene og Borgestadklinikken er det foreslått at opprettes nettverksgrupper for rusarbeidere i alle fylkene. Dette har tidligere ikke
vært ønsket av sosialledere i Telemark, men Fylkesmannen vil ta dette opp på nytt. Uansett bør et slikt fora forankres i kommunens ledelse, slik at det blir et fora for helhetlig
arbeid ovenfor rusmisbruk, og ikke bare innenfor sosialtjenestens område.
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Innlede samarbeid med, og fokusere
på rettsikkerheten ved bruk av "inn på
tunet". Sosialtjenesten kjenner lite til
ordningen..

Konferansen Før - under- etter
behandling, for helseregion Sør

Barn som lever med psykisk syke
og/eller rusmisbrukere foreldre

Unge psykisk syke og/eller
rusmisbrukere

Voksne med etablert rusmisbruke
og/eller psykiske vansker.

Bidra økonomisk til, og delta på
konferanse - kommunenes bruk av
LOST §§ 6.2, 6.2a og 6.3.

Gi uttalelse ved fordeling av tilskudd
til rustiltak

sosialtjenesten

Ansatte i sosial- og
helsetjenesten i
kommuner og
spesialisthel setj enesten.
Ansatte i barnevern.

(i tidligere helseregion
Sør området)

Spesialisthelsetj enesten

Det er fortsatt uklart. Det Landbruksavdeling
foreligger ikke noe
tilsynshjemmel, og
Fylkesmannens sosial- og
helseavdeling ønsker å
fokusere videre på dette.

Konferansen ble gjennomfrt "Samordnningsforum rus og
med rundt 200 deltagere. Et psykiatri" RHF og andre
stort antall påmeldte måtte fylkesmenn i gamle
avvises pga hotellkapasitet. helseregion Sør.

Ansatte i kommunenes Dette ble gejnnomført som RESA er arrangør
helse- og sosialtjeneste planlagt.

Gjennomført Sh.dir

81.2 Områdeovervåking

(brukes også ved planlegging av oppgaver i forhold til sosialtjenestefeltet)

Delta i Statens helsetilsyn sitt
metodeprosjekt og kartlegge;

Samhandlin omkring rusmisbrukerne

Fylkesmannen deltok,men Statens helsetilsyn
fordi to av deltakerne sluttet i
embetet, valgte vi å legge
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i kommunene med vekt på boligsosialt prosjektet ned hos oss fra
arbeid. oktober 2007.
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Telemark  - ÅRSRAPPORTERING UNDER RESULTATOMRÅDE 38.4 TILSYN

Tilsyns Tema -
objekt myndighetskrav

Porsgrunn
kommune

Kragerø
kommune

Barnehagedekning og
utbygging,  jfr § 8 i
Barnehageloven

Kommunens tilsyn med
barnehagene -jfr § 16 i
Barnehageloven

Kommunen som god-
kjenningsmyndighet-  jfr §§10
og 11 i Barnehageloven

Kommunens praktisering av
regel-verket for pedagogisk
bemanning- jfr §§ 17 og 18 i
Barneha eloven
Barnehagedekning og
utbygging,  jfr § 8 i
Barnehageloven

Kommunens tilsyn med
barnehagene - jfr § 16 i
Barnehageloven

Kommunen som god-
kjenningsmyndighet- jfr §§10
og 11 i Barnehageloven

Kommunens praktisering av
regel-verket for pedagogisk
bemanning-  jfr §§ 17 og 18 i
Barneha eloven

Avvik Merknad

Fylkesmannen vurderer tilsynsarbeidet med
barnehagene i Porsgrunn som interessant,
og vil gjerne følge med på de erfaringene
kommunen gjør med denne tilsynsformen.

Vi tilrår at kommunen supplerer
tilsynsordningen med et system for
innhenting av informasjon på områder i
barnehageloven som ikkefanges opp
gjennom fellestilsynet, og lager rutiner for
oppfølging av merknader og avvik også for
disse områdene.

Kommunen hadde tidligere skriftlige
rutiner for tilsynet. Disse er ikke oppdatert
etter at tilsynet er endret.

Fylkesmannen tilrår at de  skriftlige  rutinene
bringes i samsvar med nåværende  praksis,
og at ordningene  for tilsyn  med de øvrige
områdene i barnehageloven  som HMS-
tilsynet ikke dekker, som barnehagens
innhold  mv., blir nedfelt skriftlig  og samlet
i en tilsynsplan.

Fylkesmannen utfordrer kommunen til å
utvikle årsplanarbeidet videre. Selv om
årsplanene lages  utfra enfelles  mal, er det
vikti at innholdet år en individuell

Ressurs- Kommentar
bruk

1,5 Samtale om temaene og
ukeverk  utsjekking av aktuelle

dokumenter:
-kommuneplan,
sektorplan og div.
delplaner
- årsrapport
- vedtekter
- lokal rammeplan
- eks. på årsplan fra en
bhg
- kopi av aktuelle vedtak

1,5 Som over
ukeverk

1
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Tokke
Kommune

Drangedal
kommune

Barnehagedekning og
utbygging,  jfr § 8 i
Barnehageloven

Kommunens tilsyn med
barnehagene -jfr § 16 i
Barnehageloven

Kommunen som god-
kjenningsmyndighet - jfr §§10
og 11 i Barnehageloven

Kommunens praktisering av
regel-verket for pedagogisk
bemanning- jfr §§ 17 og 18 i
Barneha eloven
Barnehagedekning og
utbygging , jfr § 8 i
Barnehageloven

Kommunens tilsyn med
barnehagene - jfr § 16 i
Barnehageloven

Kommunen som god-
kjenningsmyndighet-  jfr §§10
og 11 i Barnehageloven

Kommunens praktisering av
regel-verket for pedagogisk
bemanning-  jfr §§ 17 og 18 i
Barneha eloven

utforming utfra drøftinger og planlegging
mellom ansatte og foreldre i den enkelte
barnehage. Som en del av tilsynet etter
barnehageloven bør kommunen gi
tilbakemelding til barnehagene på
årsplanene.

Fylkesmannen ser at det kan være
vanskeleg å gjennomføre formelle tilsyn når
ein til dagleg har svært nære band mellom
administrasjon og barnehageleiing. Vi
minner om at kommunen kan invitere til
interkommunalt samarbeid for å få til gode
ordningar for tilsyn med barnehagane.

Fylkesmannen rår kommunen til å sjå om
det er mogeleg å auke talet på pedagogar i
samanheng med dispensasjonane, og å sikre
at rutinar for å gje dispensasjonar blir følgd.

Fylkesmannen vil tilrå at kommunen tar opp
igjen rutinene med regelmessige
tilsynsbesøk i barnehagene.  Interkommunalt
samarbeid og samarbeid med andre
kommunale instanser som HMS og brann
bør også vurderes. Departementet har
nylig gitt ut en veileder for kommunens
tilsyn, og fylkesmannen  har invitert
kommunene til å delta i nettverksarbeid for
å utvikle egen tilsynskompetanse, dele
erfaringer og få hjelp  til å vurdere og

forbedre  egne tilsynsrutiner mv.

1 ukeverk Som over

1,5 Som over
ukeverk

2
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Bamble
kommune

Kommunens tilsyn med
barnehagene - jfr § 16 i
Barnehageloven

Ingen
Merknad 1 : Bamble kommune som
barnehagemyndighet bør skille klarere
mellom tilsyns- og veiledningsrollen i
kontakt og oppfølging av barnehagene

2 Systemrevisjon
ukeverk

Vinje
kommune

Kommunen som god-
kjenningsmyndighet - jfr §§10
og 11 i Barnehageloven

Kommunens praktisering av
regel-verket for pedagogisk
bemanning-  jfr §§ 17 og 18 i
Barneha eloven
Kommunens tilsyn med
barnehagene - jfr § 16 i
Barnehageloven

Kommunen som god-
kjenningsmyndighet-  jfr+§§10
og 11 i Barnehageloven

Kommunens praktisering av
regel-verket for pedagogisk
bemanning-  jfr §§ 17 og 18 i
Barneha eloven

Avvik 1:
Kommunen fører ikkje
tilsyn etter
barnehagelova

Avvik 2:
Vinje  kommune har
mangelfulle rutinar for
godkjenning av
barnehagar etter
barnehagelova

Merknad  2: Kommunen kunne ikke vise til
oppdatert delegasjonsreglement for saker
etter barnehageloven.
Delegasjonsreglementet er under revisjon.

Merknad 1 :
Kommunen må forbetre praksis når det
gjeld dispensasjonar frå utdanningskrava for
pedagogiske leiarar

2 ukeverk  Systemrevisjon

Øvrige kommentarer til den samlede tilsynsvirksomheten:
For de 4 første kommunene ble tilsynet gjennomført som en samtale om temaene og med utsjekking av relevante dokumenter.
I tillegg ba vi om en orientering om barnehagesituasjonen generelt, dekningsgrad og evt utbyggingsplaner, og hvordan kommunen arbeider for å
sikre nødvendig kompetanse i både kommunale og private barnehager

For de 2 siste kommunene ble tilsynet gjennomført som systemrevisjon.

3
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MAL FOR ÅRSRAPPORTERING UNDER RESULTATOMRÅDE 31.1 TILSYN

Tilsynsobjekt Tema - Avvik
myndighets-
krav

Merknad På- Metode  Kommentar
legg

Telemark Opplærings- Ingen
fylkeskommune lova
- Kragerø
fengsel

Kragerø Opplærings- Ingen
kommune lova

Ingen

Merknad 1
Fylkesmannen oppfordrer
kommunen å fullføre arbeidet for å
etablere et forsvarlig
system for kvalitetsvurdering.

Merknad 2
Fylkesmannen anbefaler kommunen
å utarbeide oversikter over
læringsresultat,
læringsmiljø og andre
kvalitetsvurderinger. Resultatene
bør bli gjenstand for drøftinger
på skolene, mellom skolene og
kommuneadministrasjonen og på
politisk nivå.
Merknad 3
Ut fra både tilsendte dokumenter og
ut fra samtalen, ser Fylkesmannen
det som en
generell utfordring for skolene å
flytte fokus fra aktiviteter og det
lærerne skal gjøre, til
hva elevene faktisk skal kunne etter
at undervisningen er gjennomført.

Tilsynssamtale Metode:  Vi brukte
Tilsynssamtale  som
metode fram til endring
i kommuneloven kap.
I OA.

Tilsynssamtale Metode:  Vi brukte
Tilsynssamtale  som
metode fram til endring
i kommuneloven kap.
1 OA.

Porsgrunn Opplærings-  Ingen Merknad i Tilsynssamtale Metode: Vi brukte
kommune lova F lkesmannen o fordrer Tilsynssamtale  som
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Tokke kommune Opplærings- Ingen
lova

kommunen til å fullføre arbeidet for
å etablere et forsvarlig
system for kvalitetsvurdering som
kan være et tjenlig verktøy for
skolene og for kommunen
som skoleeier. Etablering og bruk
av dette systemet er særlig knytta til
kommunen som
skoleeier.

metode fram til endring
i kommuneloven kap.
1 OA.

Merknad 2
Fylkesmannen anbefaler kommunen
å utarbeide oversikter over
læringsresultat,
læringsmiljø og andre
kvalitetsvurderinger. Kunnskap om
tilstanden er avgjørende for å
kunne sette inn relevante tiltak.
Kvalitetsvurderingene bør bli
gjenstand for drøftinger på
skolene, mellom skolene og
kommuneadministrasjonen og på
politisk nivå.

Merknad 3
Fylkesmannen vil
anbefale kommunen å legge vekt på
samordning og kvalitetssikring i
arbeidet med å
utvikle lokale læreplaner. Når det
gjelder kompetanseutvikling for
lærere, vil vi særlig
rette oppmerksomhet på 2.
fremmedspråk og at elevenes
ønsker om språk skal kunne
imøtekommes.

Merknad 1
Fylkesmannen ber om at
kommunen syter for at det blir
etablert skulemiljøutval ved
skulane.

Tilsynssamtale Metode:  Vi brukte
Tilsynssamtale som
metode fram til endring
i kommuneloven kap.
I OA.

Merknad 2
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Drangedal Opplærings- Ingen
kommune lova

Fylkesmannen ber om at
kommunen arbeider fram eit
forsvarleg system for vurdering av
om krava i opplæringslova og
forskriftene blir oppfylte.
Kommunen skal også ha eit system
for å følgje opp resultata frå desse
vurderingane og frå nasjonale
kval itetsvurderingar.

Merknad 3
Fylkesmannen rår til at kommunen
set inn tiltak for å vurdere korleis
tilpassa opplæring i
større grad kan nyttast for å
redusere bruken av enkeltvedtak og
spesialundervisning.

Merknad 4
Fylkesmannen rår til at det blir
arbeidd vidare med å legge til rette
for at elevane skal få
fysisk aktivitet kvar dag til tillegg
til kro søvin sfa et.

Merknad 1
Kommunen må fullføre arbeidet
med å etablere et forsvarlig system
for kvalitetsvurdering
etter § 13-10 i opplæringsloven.

Merknad 2
Fylkesmannen anbefaler kommunen
å utarbeide oversikter over
læringsresultat,
læringsmiljø og andre
kvalitetsvurderinger. Kunnskap om
tilstanden er avgjørende for å
kunne sette inn relevante tiltak.
Kvalitetsvurderingene bør bli
gjenstand for drøftinger på
skolene, mellom skolene og
kommuneadministrasjonen og på
olitisk nivå.

Tilsynssamtale Metode: Vi brukte
Tilsynssamtale som
metode fram til endring
i kommuneloven kap.
1 OA.
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International Privatskole-
School Telemark loven § 2-4

første ledd

Privatskole-
loven § 5-2
tredje ledd

Sauar Friskole Privatskolelov
en § 2.4 første
ledd.

Fyresdal Privatskolelov
Vidaregåande en § 2.4 første
Steinerskule ledd.

Økonomifor-
skrift til
privatskolelov
en § 3 tredje
ledd.

Privatskole-
loven § 5-2
tred'e ledd.

Avvik 1:
Skoleanleggene til
International School
Telemark er ikke
godkjente.
Avvik 2:
Styret har ikke
utarbeidet et forsvarlig
system for å vurdere
om kravene i gjeldende
lover og forskrifter, og
forutsetningene for
godkjenningen, blir
o f It.
Avvik 1: Skoleanlegget
til Sauar Friskole er
ikke godkjent.

Avvik 1:
Skoleanleggene til
Fyresdal Vidaregåande
Steinerskule er ikke
godkjente.
Avvik 2:
Fyresdal Vidaregåande
Steinerskule har en
blandet økonomi ved at
skole og internat ikke
framkommer som egne
koststeder i regnskapet
slik det nå foreligger.
Avvik 3:
Styret ved Fyresdal
Vidaregåande

Merknad 3
Fylkesmannen oppfordrer
kommunen vurdere om alle elever
med særlige behov får sine
rettigheter ivaretatt med de rutinene
kommunen nå har for tildeling av
s esialundervisnin .
Ingen

Merknad 1: Sauar Friskole legger
til rette for et tilnærmet obligatorisk
dugnadsarbeid for foresatte.

Ingen

Systemrevisjon

Systemrevisjon

Systemrevisjon
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Toppidretts-
gymnaset i
Telemark

Privatskole-
loven § 3-1,
første og
tredje ledd.

Privatskole-
loven § 6-2
tredje ledd.

Privatskole-
loven § 5-2
tredje ledd.

Steinerskule har ikke et
forsvarlig system for å
vurdere om kravene i
gjeldende lover og
forskrifter og
forutsetningene for
godkjenningen, blir
oppfylt.
Avvik 4:
Inntaksreglementet til
Fyresdal Vidaregåande
Steinerskule er ikke i
samsvar med
bestemmelsen om at
skolen skal være åpen
for alle som fyller
vilkår for inntak i
offentlige skoler.
Inntaksreglementet
viser ikke hvordan
skolen ut fra saklige
hensyn vil prioritere
dersom søkningen er
større enn skolens
ka asitet.
Avvik 1:
Toppidrettsgymnaset i
telemark tar
skolepenger /
idrettsavgifter ut over
rammene i lovverket.
Avvik 2:
Toppidrettsgymnaset i
Telemark har ikke
utarbeidet et forsvarlig
system for å vurdere
om kravene i gjeldende
lover og forskrifter, og
forutsetningene for
godjhenningen, blir
oppfylt.

Merknad 1:
Ordensreglementet er et reglement
som er av vesentlig betydning for
skolemiljøet. Ordenreglementet til
Toppidretts-gymnaset i Telemark
framstår som fragmentarisk og
uoversiktelig.

Systemrevisjon
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Privatskole-
loven § 3-1,
første og
tredje ledd.

Privatskole-
loven § 3-1,
første ledd.

Økonomifor-
skrift til
privatskolelov
en § 3.

Avvik 3:
Inntaksreglementetet til
Toppidrettsgymnaset i
Telemark er ikke i
samsvar med
bestemmelsen om at
skolen skal være åpen
for alle som fyller
vilkår for inntak i
offentlige skoler.
Inntaksreglementet
viser ikke hvordan
skolen ut fra saklige
hensyn vil prioritere,
dersom søkningen er
større enn skolens
kapasitet.
Avvik 4:
Toppidrettsgymnaset i
Telemark krever
urettmessig
forskuddsbetaling ved
inntak av elever.
Avvik 5:
Toppidrettsgymnaset i
Telemark bruker
skoleåret som
regnskapsår.

I skjemaet over skal all tilsynsvirksomhet spesifiseres unntatt det felles nasjonale tilsynet hvor det leveres en egen særrapport.

Oversikt over samlet ressursbruk å tils nsområdet inkl. felles nasjonalt tils n:
Ressursbruk oppgitt i (årsverk)

Felles nasjonalt tils n særra ort

2007

0,8

2008

1,1
Annet tilsyn
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Totale ressurser  (årsverk) brukt på tilsyn
1,9

Tilgjengelige ressurser (årsverk) til bruk på utdanningsområdet (inkl. adm.ressurser,
men ekskl.  ressurser til landsdekkende o aver som er tilla t enkeltembeter

6,15

Dette skjemaet skal brukes for å rapportere ressursbruk for den samlede tilsynsvirksomheten. Ved angivelse av ressursbruk skal forberedelse og
etterarbeid, kompetanseutvikling m.m. tas med.

Veiledning til skjemaene:
Tilsynsobjekt: Navn på kommune/fylkeskommune eller privatskole det har vært ført tilsyn med.
Myndighetskrav : Henvisning til tema og aktuell lov/forskrift og paragraf det har vært ført tilsyn med.
Avvik: Sett inn avviket slik det er formulert i rapporten fra tilsynet.
Merknad : Sett inn merknaden slik den er formulert i rapporten fra tilsynet.
Pålegg: Her krysses det av dersom det er gitt pålegg.
Metode: Angi hvilken metode som er brukt ved tilsynet
Kommentar:

- rapport på hvorvidt FM har foretatt risikovurderin er av behovet for tilsyn
- rapport på hvorvidt FM mener at de fører tilstrekkeli , tils n i forhold til det som synes å være faktisk behov
- rapport på hvorvidt FM har meldt fra o over i e et s stem dersom de ikke har mulighet/ressurser til å føre det tilsynet som er påkrevd i

forhold til oppdrag og avdekket behov



Vedlegg 4

ÅRSRAPPORT PA MILJØVERNOMRÅDET - 2007

FYLKESMANNEN I TELEMARK

• H

Vi har tidligere redegjort for omfattende omstillinger som er gjennomført i forbindelse med utvikling i oppgaver og reduserte økonomiske rammer de siste
årene.

Styringsdialogen med FAD tilsier at embetets prioriteringer er i tråd med føringer fra fagdepartementene, og at oppgaveløsningen i hovedsak er
tilfredsstillende. Det er likevel områder som må forbedres, noe som spesielt gjelder saksbehandlingstid på klager innenfor områdene plan/byggesak og
sosialhjelp. Fylkesmannen er bedt om å gjøre nødvendige omprioriteringer for å få dette i orden. Ettersom plan- og byggesaksklager er lagt til
miljøvernavdelingen, har dette i praksis en viss betydning for oppgaveløsningen på MD-området.

Som rapportert tidligere var store deler  av 2006  ressursmessig vanskelig på miljøvernområdet. Dette er forbedret noe i 2007  gjennom tilsetting av to nye
medarbeidere (forurensning og naturvern/biologisk mangfold).  I tillegg er en tredje medarbeider overført til miljøvernavdelingen for å styrke
klagesaksbehandling, men som også kan løse noen oppgaver på MD-området (barn og unge i arealplansaker).  Det er samtidig gjort endringer i
oppgavefordelingen internt i embetet,  blant annet ved at samfunnssikkerhet i arealplanleggingen er flyttet ut av miljøvernavdelingen. For å møte økt aktivitet
på tilsyn og saksbehandling på forurensningsområdet,  tilstår vi foran tilsetting av en ny medarbeider finansiert med gebyrer på nyåret 2008. Prognose for
ressursbruki miljøvernavdelingen i 2007  er 18,1 årsverk samlet,  som fordeler seg slik:

MD-området:  13,3 årsverk (herav 4,8 SFT  og 8,3 DN). 1,12 årsverk er finansiert med 1400-midler, resten 1510
Klagesak: 3,8 årsverk (MD/KRD)
DSB: 0,1 årsverk
Annet:  0,8 årsverk

Prioriteringene på miljøvernområdet i 2007  er i tråd med tilbakemelding til embetsoppdraget.

1
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Naturvern

Arbeidet med nye verneområder er fortsatt en prioritert oppgave,  men fremdriften for frivillig skogvern har ikke gått så raskt som
planlagt.

Oppfølging av Jordskifteretten i forbindelse med grensemerking og innmåling,  for nye verneområder, spesielt Oslofjordverneplanen,
har blitt prioritert og er så å si fullført.  Oppfølgingen har krevd mye ressurser til møter og befaringer.

15 områder for sjøfugl ligger til sluttbehandling i MD.

Vi har fortsatt fokus på frivillig skogvern.  Arbeidet med Skrim/Sauheradfjella (ca. 160 000 daa) pågår fortsatt. Avgrensning av
verneområdet i Sauherad/Notodden forventes avklart i løpet av januar 2008.  Lokal høring er planlagt i løpet av høsten 2008.
Oppstartsmelding utført for frivillig vern i 4 nye områder på privat grunn  (Drangedal,  Bamble/Skien og Fyresdal),  og for 2 nye
områder på Statskog SF's grunn (Tinn og Nissedal).

FMTE har som vanlig hatt et godt samarbeid med SNO. Det har ikke blitt avholdt eget dialogmøte våren 2007, men det ble avholdt et
Generell status  høstmøte i november.

Biolo isk man fold

Kartlegging av biologisk mangfold er nå gjennomført i alle kommuner,  etter at DN bevilget kr 90 000 til kvalitetssikring og supplering.
Disse midlene er brukt til å leie inn Biofokus til å suppleringskartlegge i kommunene Hjartdal og Notodden, samt kartlegge Vinje
kommune.  Vi har i tillegg mottatt kartlegging utført i Tinn kommune.  Etter en kvalitetssikring av disse dataene vil de bli overført DN til
innlegging i Naturbase i løpet av året.

Vi mener ellers at hensynet til biologisk mangfold (spesielt villrein og trua/sårbare arter)  og inngrepsfrie naturområder følges godt opp
i arealplaner.

Innen fiskeforvaltning er fortsatt laks og storaure prioritert.

Arbeidet med hjortevilt er noe opprioritert i forhold til tidligere år.  Det er utarbeidet en statusrapport for forvaltning av elg og hjort,
gjennomført en viltfaglig samling for kommunene med hjortevilt som hovedtema og det nedlagt forholdsvis mye ressurser i forbindelse
med utvidelse av jakttiden for elg og hjort i henhold til delegasjon.
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Vedlegg 4
Innen rovvilt utfører vi de oppgavene som er en del av det regionale arbeidet.

Delmål Faste oppdrag /Årsspesifikke oppdrag2007 /Fylkesspesifikke oppdrag

01.1 Arbeid etter
naturvernloven

Fylkesvise
verneplaner 01 RA1 Avventer endelig vernevedtak i sjøfugldelen av Oslofjordverneplanen -  delplan Telemark

01 RA2
Frivillig vern: Det er meldt oppstart på 4 nye områder. Høringsdokumenter under utarbeidelse
Statskog SF: Oppstartmelding på 2 nye områder. Høringsdokumenter under utarbeidelse
Opplysningsvesenets fond: Mulige områder er tidligere innmeldt til DN
Frivillig vern Sauheradfjella: Venter på tilbakemelding fra grunneierne i Sauherad/Notodden - før formell høring kan gjennomføres

Utvidet skogvern Bekkekløfter: Fullføres innen 15.01.2008
Utvidelser av eks skogreservater: Fylkesmannen har foretatt vurderinger av ønska tilbud / tilbud om frivillig vern knyttet til tre
naturreservater.
Andre priorterte områder: Fylkesmannen har foretatt vurderinger av ønske om frivillig vern i flere steder i Skien kommune
Fylkesmannen har ennå ikke gjort noen systematisk gjennomgang av alle verneområder i fylket, og dette videreføres i 2008.

Nasjonalparker og 01 RA3 Hardangervidda: Arbeid med revisjon av forvaltningsplan er startet opp; deltatt på flere møter i arbeidsgruppe. Deltar i
større verneområder referansegruppe pilotprosjekt driftsplan utmark (ett møte i 2007).

Marin verneplan Gjelder ikke for Telemark

Forvaltning og
naturoppsyn i verna
områder

01S07 FMTE har  ikke fått noen henvendelser om nye norske nominasjoner til Ramsarkonvensjonens liste.
01S08 FMTE  har bidratt med informasjon for oppdatering av faktaark (Ramsar Information Sheets) for norske Ramsarområder

01s09 FMTE har ikke hatt ressurser til å utføre dette oppdraget. Videreføres i 2008 og forventes levert innen fristen jfr brev fra
DN.

01s010 Videreføres i 2008; forventes fullført i løpet av januar 2008
01s0111 FMTE har ikke fått noen henvendelser med å velge ut et sett med typeområder som grunnlag for intensiv overvåking i

verneområdene.
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01.2 Truede og
hensynskrevende
arter

Kartlegging og
overvåking av
biologisk mangfold

Ivaretakelse av
arealer for biologisk
man fold

Motorferdsel i utmark

Bestillingsdialogen med SNO våren  2007  ble gjennomført uten avholdt møte - men generell oppdragsbeskrivelse er levert SNO.
Bestillingsdialogen for 2008 samt statusgjennomgang for 2007 gjennomført med møte november 2007.
Videreformidling av rapport om lokal forvaltning.  Oppdrag utført noe forsinka, men med dårlig oppslutning.

01 RA5 FMTE oversenderrutinemessig kopier av alle dispensasjoner til DN og lokalt SNO.
01 RA6 FMTE har ikke inngått noen avtale om å sende inn oversikt for bruken av tildelte midler. Dette vil bli utført senere.
01 RA7 FMTE har ikke vurdert at det er noen behov på nåværende tidspunkt.

01 SO12 FMTE mottok kr 90000 i tildeling for å kvalitetssikre og suppleringskartlegge kommunale naturtypedatasett i Naturbase

01 SO14

Ref. kap.04

01 SO18
01s019

etter DNs instruks. FMTE leide inn Biofokus til å supplere og kartlegge mangelfullt dekte kommuner (Hjartdal,
Notodden, Vinje).
FMTE har vært med å et o startsmøte i re i av DN i forbindelse med den marine naturt ekartle in en .

FMTE har deltatt på et tlf. møte med DN om av nytt regelverk for motorferdsel i utmark. Regionalt møte gjennomført.
FMTE har pekt ut øvingsområder for opplæring for førerkort til snøscooter.
FMTE har sammenstilt kommunenes uttalelser i forbindelse med hørin å n tt lovutkast.
FMTE har ikke utført oppdraget pga manglende bevilgning, jfr tilbakemelding på FTB
FMTE har mottatt en henvendelse og den er besvart.
FMTE har igangsatt arbeidet med "Dokumentasjon og prioritering av spesielt verdifulle kulturlandskap". Videre
fremdrift er stilt i bero i åvente av avklarin er å sentralt hold.

01S020

01.3 Kulturlandskap 01S021
01S022

01.4 Forvaltning av
vilt og
ferskvannsfisk
Generell
viltforvaltning og
tilskuddsforvaltning -
vilt

Forvaltning av
hjortevilt

FMTE har i samarbeid AT-skog fått utarbeidet en fylkesdekkende rapport med status for elgforvaltningen.
FMTE har gjennomført viltfaglig samling for alle kommuner i fylket.
FMTE har gjennomført høring på utvidelse av jakttiden for elg og hjort, og vedtatt forskrift
FMTE har behandlet et stort antall søknader om tilskudd til vilttiltak, kommunale vilttiltak o hortevilttiltak. Tildelt ramme er forbrukt.
01S023 FMTE har ikke prioritert å etablere villreinnemdene som brukere av Hjorteviltregisteret.
01S024 FMTE har avgitt uttalelser til høringen om rasjonaliseringen av villreinforvaltningen og deltatt på regionalt møte på

01S025
Norsk Vilireinsenter Sør ( Skinnarbu).
FMTE har oversendt DN aktuelt kartmateriale.
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Forvaltning av
anadrom laksefisk og
innlandsfisk

01.6 Forvaltning av
trua arter

Rovviltforvaltning

01RA12  FMTE har rapportert et prosjekt om sjøørret.
01RA13  FMTE har meldt inn behov for midler.

F Ikesvise o dra :
- Følge opp retningslinjene for forenkling av lokale forskrifter: Lokale fiskeforskrifter revideres i sammenheng med regulering av

laksefiske: FMTE har videreført arbeidet i 2007, og vil avslutte dette i 2008.
- Gjennomføre oppgaver FM har ansvar for i samband med avtaler DN har etablert når det gjelder kjøp av kalk, transport av

kalk til kalkdoserere og transport og spredning av kalk til lokale prosjekt. FM skal bistå DN i forbindelse med nye flerårige
avtaler som skal være etablert i rimelig tid før 1.07.07: FMTE har ikke hatt noen spesielle oppdrag.

- Lage oversikt over måloppnåelse i alle lokale kalkingsprosjekt i fylket: FMTE har foreløpig ikke iverksatt tiltaket.
- Definere etterprøvbare biologiske mål for alle lokale kalkingsprosjekt i fylket: FMTE har påbegynt arbeidet ved hjelp av innleid

konsulent.
- Gjennomføre biologisk effektkontroll i utvalgte lokale kalkingsprosjekt: FMTE har påbegynt arbeidet ved hjelp av innleid

konsulent.
- I lakseførende vassdrag der det er behov for nye pålegg for utsetting, revisjon av eller sløyfing av pålegg for utsetting, skal det

gis faglige tilrådinger til DN. Tilrådinger må ta hensyn til de sentrale føringer gitt i instruksbrev av 30.08.00. : Det er ikke behov
for endring av pålegg.

- Delta i prosessen med nytt fem-årig reguleringsregime etter nærmere retningslinjer fra DN. Arbeidet innebærer bl.a. å
analysere utviklingen i fisket og bestander i perioden 2002 til 2006, samt å fremme forslag til regulering av sjøfisket og
regulere fisket i vassdrag for perioden 2008 til 2012. : FMTE deltar i prosessene.

- Kontrollere at fiskeravgiften som er betalt før sjølaksefiskere registreres.: FMTE har registrert 1 innbetaling.
- Bidra etter behov i oppfølgingen av St.prp. vedr. vern av villaksen og supplering av ordningen med NLV/NLF: Ingen aktivitet.
- Utsettingspålegg i innlandsvassdrag som er i strid med nytt kultiveringsregime gjeldende fra 01.01.06 skal endres slik at de er

i samsvar med instruksbrev av 30.08.00.: Utført.
- Fylkesmannen skal kartlegge forekomst av signalkreps i sitt fylke, og gjennomføre tiltak for å utrydde og begrense bestandene

av signalkreps.: Oppdrag er delvis utført. Kartlegging er utført og utryddingsaksjonen er utredet og planlagt, og gjennomføres i
løpet av 2008.

01 SO26 FMTE har  bidratt til at bestandsovervåkingen av kongeørn er gjennomført både i Buskerud og Telemark.
01S029 FMTE  har administrert ordningen med forebyggende tiltak mot rovviltskader og har samordnet dette med landbruk
01S030 FMTE har  deltatt på noen av møtene i Rovviltnemda i region 2.
01 SO31  FMTE vil legge søknader om midler til forebyggende tiltak inn i elektronisk Søknadssenter: Ikke utført.
01 RA14 FMTE  har fulgt opp med legge ut vedtak på etablert Share-point løsning.
01 RA15 FMTE har ful  to med o daterin av Rovbasen:  Erstatnin ene ble ferdi behandlet før ulen 2007.
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FMTE har  avgitt høringsuttalelse til handlingsplan for stor salamander.
Andre arter 01 RA16 FMTE har ikke registrert relevant informasjon aktuell for innlegging i Naturbase.

Generell status

Viktigste utviklingsarbeid er oppfølging av forvaltningsplan Skjærgårdsparken Telemark. Planen har bidradd til større fokus på dette
arbeidet i kystkommunene, både organisatorisk, bevilgninger til prosjekter/drift og nytt arbeid med kystled og kystkultur.
Tilskuddsforvaltningen er gjennomført.
Vi mener å følge opp hensyn til friluftsliv rimelig bra i arealplansaker. Vi har jobbet både i forhold til folkehelseprogrammet og med
universell utforming.
Vi har hatt fokus på Allemannsretten i enkelt saker og i media.
Det planlegges i samarbeid med kystkommunene ny runde av skråfotografering av 100-metersbeltet på Telemarkskysten, de forrige
bildene er tatt i 2001.

Delmål  Faste  oppdra g /Arsspesifikke oppdrag2007 /Fylkesspesifikke oppdrag

02SO1 FMTE  har formidlet oppdraget til aktuelle kommuner.
02SO2FMTE  har deltatt i kystsonenettverket og skjærgårdsnettverket for livskraftige kommuner.
02SO4 FMTE  har ikke utført e en markerin av Friluftslovens 50 års- 'ubileum.
02SO5

Stimulerings/motiverin 02SO6
gstiltak 02RA1

Sikring og ivaretakelse 02SO9
av attraktive
friluftslivsområder

02510

MVA har i samarbeid med fylkesmannens helse- og utdanningsavdelingen bidratt til satsinger på friluftsliv i skolen,
utdanning for bærekraftig utvikling, fysisk aktivitet og måltider i skolen og partnerskap for folkehelse.
FMTE har ikke hatt samme satsningsnivå som i 2005 i forhold til friluftslivets år.
Kap. 1427.74: Midlene disponert og fordelt jfr. vedlegg.
FMTE har tatt initiativ mot fylkeskommunen vedr. bruk av spillemidler, men dette har ikke ført frem. Oppfølging i 2008.

FMTE har prioritert arbeidet med å sikre nye friluftslivsområder, men det er kommunens ansvar å fremme saker.
FMTE har bidratt i denne prosessen til å sikre allmennhetens tilgang til de friluftsområdene som Forsvaret og andre
statli e institus"oner ikke len er har bruk for som føl e av omstillin er.
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02512 FMTE har gitt oppfordringer til aktuelle kommuner med grenser mot skog og utmark til å utarbeide plan for forvaltning

av "marka"-områdene, spesielt i plansaker.
02SO13 FMTE har ikke hatt spesielt fokus på dette temaet.
02SO14 FMTE har ikke hatt s esielt fokus å dette
02SO16 Forvaltningsplan for Skjærgårdsparken (142 områder) er sluttført .
02SO17 FMTE har startet arbeidet med å kartlegge historiske bygninger og anlegg som måtte finnes på friluftslivsområder

Forvaltning og drift av hvor staten er grunneier.
de statlig sikra 02SO18 En del data følger Skjærgårdsparkplanen, men det er usikkert hvor mye utenom dette som vil bli utført.
friluftslivsområdene 02SO19 FMTE har hatt godt samarbeid med SNO.

02RA2 FMTE har fordelt tildelte midler, jfr vedlegg.
02RA3 Oversikt over historiske b nin er o ante er under utarbeidelse.: Er ra ortert

FMTE har av kapasitetshensyn ikke prioritert følgende kulepunkter i oppdragsbrevet fra DN:

• forbedre tilgangen til jakt og fiske ved å ta initiativ til videreføring og utvikling av arbeidet med å etablere lokale
Tilrettelegging for jakt samarbeidsfora og organisere utmarkslag og jakt- og fiskeadministrasjoner
og fiske • der det er aktuelt forbedre tilgangen til fiske ved å ta initiativ overfor lokale myndigheter og organisasjoner til arbeid med å

tilrettelegge for fiske i bynære områder
• i samarbeid med brukernes og rettighetshavernes organisasjoner videreutvikle strategier for rekruttering til jakt og fiske, samt

følge opp arbeidet med bestandsplaner.
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- ..

Generell status

11 -

Kontakt og samordning med Fylkeskommunen blir praktisert i arealplansaker og i sikrede friluftsområder. Ellers liten aktivitet

Faste  oppdrag /Årsspesifikke oppdrag2007 /Fylkesspesifikke oppdrag
Eventuelle større avvik skal rapporteres.  I tillegg skal det der det er relevant gis en kort statusrapport for arbeidet.  For årsspesifikke oppdrag: Husk å skrive
inn oppdragsnummer som angitt i embetsoppdraget.
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•

Generell status

Delmål

04SO. 1-8: Helhetlig
vannforvaltning

04SO.9-13: Avløp,
akvakultur

04SO.14-15 Akutt
forurensning

• - • . • • • • • - • - •

Arbeidet med helhetlig vannforvaltning går som forventet.  I dialog med kommunene er det valgt ut to vannområder tilhørende
telemarkvassdraget.  Et sterkt landbrukspåvirket vassdrag (Børsesjøvassraget) og et meget stort og sterkt regulert - Tokke Vinje
vassdraget.  Her har NVE også åpnet for vilkårsrevisjon.  Det er laget overvåkingsprogram for områdene.

Det er på området avløp vi har noe problemer med å følge opp som forventet.  Vi har ingen planmessig oppfølging av nytt
regelverk, og følger ikke opp avvik fra rensekrav.  Situasjonen i Telemark mener vi likevel er under kontroll.  En velfungerende
driftsassistanse melder om uregelmessigheter i driften og avvik fra rensekravene med forslag til utbedringer og endringer i
driften.  Ellers har vi fire mindre anlegg (samlet mindre enn 1 000 pe)som er rene aktivslamanlegg som ikke oppfyller
rensekravene.

Det er ikke brukt ressurser i å prioritere arbeidet med disse anleggene. Ett større anlegg sliter med stort industripåslipp. Vi er i
dialog med virksomheten og kommunen og vil finne en løsning i løpet av 2008.

Sesam  Overvåkin  data er o datert

Faste  oppdrag / Årsspesifikke oppdrag2007  /  Fylkesspesifikke oppdrag

Gjennomført som planlagt,  følger VRM sitt opplegg.  Arbeidet i vannområdene er igangsatt som forventet. Bidratt aktivt. Avventer
st.prp.  vedr.  ressurser til overvåking mv.

Vi har relativt lav aktivitet på dette området. På 04SO.9og12 må vi melde om avvik.  Vi har ikke prioritert å følge opp rapporterte
Kostra-avvik fra rensekravene.  Driftassistansen lager imidlertid rapport for hvert renseanlegg og veileder kommunen om
aktuelle tiltak dersom ikke rensekravene o f Iles "fr ellers enerell status over.

Vi regner med at MOB-land gjennomføres Q2-08..  Arbeidet settes bort som konsulentoppdrag.
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Vi har i lengre tid dreid arbeidet vårt mot prioriterte områder som berører miljøgifter. Det er også grunn til at vi mener at vi har
rimelig kontroll på dette området. Arbeidet med oppfølging av tiltaksplanen er nå satt på sporet igjen og vil gjennomføres i tråd
med avklaringer fra SFT. Ellers kjører vi som forutsatt på de øvrige områdene; skipsverft, forurenset grunn, mudring/dumping.
Det er sendt ut varsel om pålegg om undersøkelser til alle verftene i fylket og det er holdt et orienteringsmøte med disse. Pålegg

Generell status om undersøkelser ble sendt ut til 7 skipsverft ved årsskiftet. Vårt arbeid med forurenset grunn er konsentrert om to lokaliteter
hvor det er behov for tiltak. I tillegg har vi en lokalitet der vi skal starte opp et arbeid. Når det gjelder mudring planlegger vi å
gjennomføre et møte med kommunene for å sette mudringsarbeider inn i et større perspektiv med planlegging av hyttebygging
og vurdering av behovet for småbåthavner og brygger.

Faste  oppdrag /Årsspesifikke oppdrag2007 /Fylkesspesifikke oppdrag

05SO.3 - 4 : Vi følger opp tiltaksarbeidet overfor to lokaliteter, men er noe forsinket i forhold til egne prioriteringer (Svelgfoss og
Bråten)
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A
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Deponiarbeidet har nok noe dårligere fremdrift enn vi har planlagt. Håper på en bedre utvikling utover høsten. Vi vil prioritere å
gjøre ferdig tillatelser for IPPC virksomhetene. Håper gebyrfinansieringen vil åpen for at vi kan følge opp deponiarbeidet på en
bedre måte i tiden fremover. På nyåret vil vi ansett en ny medarbeider som vil gjøre oss i stand til å ta grep i deponisakene.

Rapport fra arbeidet med deponier i Telemark, jfr oppdrag 06Ra.1:

Antall deponier 6

Antall i drift etter 5 Rensing
2009

Gassuttak Totalt
deponert

Årlig
sigevann

Lokal
si evann
Kommunal Ingen

tonn) (m3)
Bjorstaddalen -
Skien kommune

X 680 000 240 000 Kjemisk ra

Generell status Nilsbukjerr - Kragerø
kommune

X 85 000 20 000 Aktivslam Kjemisk ra

Stormo - IATA X 58 000 3 500 NAT*
Langmoen - IATA X 30 000 3 500 NAT*

Goasholtmyra - Irmat X 200 000* 15 600 Kjemisk ra

Mårvik - Tinn kom. 17 000* 3 000 **

* m3
NAT* = Natural attenuation; rensing i stedlige mektige løsmasseavsetninger uten forutgående oppsamling
** - Oppsamling av sigevann før pumping ut på 90 meter dypt vann i Tinnsjøen

Status for de  oniarbeidet:
Bjorstaddalen,  Nilsbukjerr,  Goasholtmyra og Langmoen er klarert for videre drift.  Langmoen fikk ny tillatelse i 2006  i tråd med
signalene fra  SFT så  langt det lot seg å tolke. De tre andre har relativt oppdaterte tillatelser,  men de bør fornyes i tråd med
SFT's mai.
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For Stormo ligger en miljørisikovurdering til behandling hos oss. Det er spørsmål om det kan gis fritak fra kravet om dobbel
bunntetting slik som for Langmoen. Forurensningsforholdene skal nå være kartlagt og dokumentert.

Mårvik har lagt frem en søknad om fortsatt videre drift, men dokumentasjonen omkring forurensningsforholdene er mindre gode.
Deponiet drives ikke godt nok og kommunen har dårlig kapasitet til å følge opp driften. Vi er av den oppfatning at deponiet bør
legges ned. Kommunen arbeider med mulighetene for å samarbeide med Irmat.

Vi ser det slik at det vil være mest hensiktsmessig å prioritere nye tillatelser til de som skal drive videre. Etter at det er på plass
vil vi begynne arbeidet med det som ikke skal drive videre.

Faste  oppdrag /Årsspesifikke oppdrag2007 /Fylkesspesifikke oppdrag

06SO.1 og 2 - det vil nok bli noe forsinkelse med utarbeidelse av de nye tillatelsene. Tar tak i IPPC virksomhetene først.
06SO.6 Det er ikke gjennomført noen kvalitetssikring av dataene.
06Ra.3 Vi har ikke registrert at det er sendt ut skjemaer fra SFT som forutsatt.
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• ' ; I I .- • •. • - •. •• FO

På dette området har vi brukt relativt mye ressurser på å følge opp støyforhold i forbindelse med arealplanlegging i kommunene,
jf faste oppgaver nevnt under resultatområde 9. Utover dette følger vi opp støy i forhold til virksomheter som har tillatelse fra
oss. Vi har ingen systematisk oppfølging av støy fra veg og bane.

Generell status Arbeidet med IPPC bedriftene som alle er galvanobedrifter er ikke sluttført i høsten, men gjennomføres i 2008. Det er kun en av
disse bedriftene som har utslipp av betydning. Avløpet fra denne bedriften føres til kommunalt avløpsanlegg og gir tidvis noe
driftsforstyrrelser der. Dette har vi en dialog med kommunene og bedriften om og vil finne en løsning på. De øvrige
virksomhetene er alle bedrifter med ubetydelige utslipp og ansees å ha prosesser som tilfredsstiller IPPC.

Faste  oppdrag/Årsspesifikke oppdrag2007 /Fylkesspesifikke oppdrag

Faste oppgaver med avvik:
- Noe lang saksbehandlingstid på industrisøknader.
- Oppdatering av Forurensningsdatabasen har etterslep mht vasking av data og innlegging av tidligere gjennomførte

kontroller

07SO.1: avvik på 4 søknader hvor tidsfrist var 31 .10.07, gjennomføres 2008
07SO.3: ikke prioritert ,  jf tidligere tilbakemelding
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. . . - . . .. . . - .  .. . . .. . .

Sært begrenset aktivitet.  Har deltatt i avslutningen av Forum Skagerrak 2. Ellers et utenlandsbesøk i høst.

Generell status

Faste  oppdrag /Årsspesifikke oppdrag2007 /Fylkesspesifikke oppdrag
Eventuelle større avvik skal rapporteres.  I tillegg skal det der det er relevant gis en kort statusrapport for arbeidet. For årsspesifikke oppdrag: Husk å skrive
inn oppdragsnummer som angitt i embetsoppdraget.
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• ' ' 1 1 • ' - • - • . - •

Det er ikke større avvik i forhold til embetsoppdraget. Vi forsøker å komme med innspill så tidlig som mulig i planprosessen, og
klarer stort sett å påse at planene er i overensstemmelse med nasjonal politikk. Vi har stort fokus på forvaltning av strandsonen
(både kyst og innland), villrein, INON, landskap, biologisk mangfold, hensynet til barn og unge, samfunnssikkerhet.og jordvern.
Hovedmengden av behandlede plansaker går på utvikling av hytteområder.

Det er behandlet ca. 300 plansaker i 2007  (bebyggelse- og reguleringsplaner, kommune(del)planer og fylkesdelplan.

Det er fremmet innsigelse til 19 planer der nasjonale/regionale interesser er berørt eller at det er reist formell innsigelse på grunnlag
av manglende dokumentasjon, det kan være innsigelser til flere forhold i den enkelte plansak. De fleste innsigelsene er løst ved at
kommunene har etterkommet innsigelsene eller at de er løst ved drøfting.

Generell status Det er utført mekling i 9 kommune- og kommunedelplaner. Det foreligger innsigelser til Drangedal kommuneplan, kommunedelplan
for Skien kommune, tilleggsområder til Porsgrunn kommuneplan, kommunedelplan for Nissedal kommune og kommunedelplan for
Tinn kommune. Disse regner vi med blir avklart i løpet av 2008. Kommuneplanene til Porsgrunn og Skien kommuneplan er ikke løst
ved mekling og er oversendt MD til avgjørelse.

To kommuneplansaker - begge  hytter/villreinproblematikk, Hallbjønnsekken i Tokke og Bossbøen i Vinje) har vært til avgjørelse
hos MD. Begge innsigelsene ble tatt til følge.

Av større regionalt planarbeid er Fylkesdelplan for Hardangervidda startet opp og Hordaland er med i dette arbeidet. Vil også delta i
tilsvarende planarbeid for Setesdal øst og vest. Sjekklisten til Grenlandstandarden er revidert i 2007. Det er satt i gang et nettverk
for arbeid med samfunnsdelen til kommuneplanen, i samarbeid med Fykeskommunen. Det er avholdt temadag om
konsekvensutredelse for kommunene, Barn-og unge representanter og universell utforming i løpet av 2007.

Delmål  Faste  oppdrag/Årsspesifikke oppdrag2007 /Fylkesspesifikke oppdrag

09S01 FMTE følger opp i uttalelser ved plansaker, dette gjøres av Sosial- og Helseavdelingen.
09SO2 FMTE har gjennom aktiv veiledning og i samarbeid med kommunene hatt en offensiv og framtidsrettet oppfølging av

09.1 Ansvar for at strandsonen. FMTE ønsker mer engasjement fra Fylkeskommunen.
nasjonal politikk 09SO3 Det vises til rapportering på resultatområde 04.
formidles og ivaretas 09SO4 Dette er ikke aktuelt for kommunene i Telemark.

09SO5 FMTE har ikke arbeidet med kommunale eller regionale planer for småkraft, kun enkeltsaker.
09SO6 FMTE har ikke hatt ressurser til å bidra i lanarbeid for sikrin o utviklin av markaområder o andre vikti e
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Vedleg 4

09..2 Fylkesmannen
som styringsmessig
bindeledd og
rettssikkerhetsgaranti
st
09.3 Samordning av
statlige interesser

friluftslivsområder i aktuelle kommuner uten slikt plangrunnlag.

Fylkesmannen har funksjon som bindeledd i saker der det trengs. Klagesaksbehandlingen har god kvalitet,  men vi har problemer
med å holde unna.  Saksbehandlingstiden er tatt ned en del i 2006, men vi har fortsatt ikke dette under kontroll.

Gjøres i enkelte tilfelle, men ikke systematisk.
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• • • - • • . .

Generell status

FMTE ønsker å videreutvikle arbeidet på geodataområdet. Våren 2007 ble det signert kontrakt mellom FMBU og FMTE om
samarbeid om felles innsynsløsning for kartdata på intranett og internett.

Kommunesamarbeidet ang felles planportal med kartserver og plandata har ikke gått som planlagt.

Revisjon av Geodataplanen er utsatt til  ny GIS-koordinator ved embetet er tilsatt.

Faste  oppdrag /Årsspesifikke oppdrag2007 /Fylkesspesifikke oppdrag

10SO1 Embetet har få GIS-ressurser.  Vi prøver nå høsten 2007 å gjøre noe med dette,  dvs vi arrangerer intern kurs i
Arc Gis 9.2 for 20 ansatte hos FMTE.

10S02 Ikke utført
10S03 Utført.
10S04 Ikke utført.
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. * -: 0 - •.- •- • - • • • • • • .

Tilsyn:  Vi har gjennomført tilsynsaksjonene som forutsatt og planlegger å delta på neste nå i h. Det har imidlertid ikke vært
rom for noen egeninitierte tilsyn utover rene utrykningsinspeksjoner for oppfølging av klager/henvendelser om ulovligheter. I
høst er det gjennomført to egeninitierte tilsyn; en biloppsamler og et større mekanisk verksted.

Vi har etablert et samarbeid med SFT her lokalt hvor vi jevnlig møtes for å diskutere tilsyn og ha erfaringsutveksling. Vi har
Generell status nok i store trekk veldig forskjellige tilsynsobjekter. Vår "kundegruppe"  er små bedrifter med svært lite ressurser til oppfølging

av miljøsiden. Dette preger vårt oppfølgingsarbeid som til tider er svært ressurskrevende og pedagogisk utfordrende. For de
aller fleste av våre kunder er det første gangen de møter forurensningstilsynet.

Vi har store forventninger til gebyrfinansieringen og vil trolig ha en ny medarbeider på plass fra årsskiftet,  slik at fra neste år
vil tilsynsaktiviteten øke.

Delmål Faste  oppdrag /Årsspesifikke oppdrag2007 /Fylkesspesifikke oppdrag

11.1 Miljødata Data i Naturbase er under oppdatering,  men det er et godt stykke igjen. Det er også noe etterslep i Forurensning.

11.2 Tilsyn

Faste oppgaver:
- har kun gjennomført ett egeninitiert utover dette  har vi ikke hatt kapasitet til egeninitierte tilsyn eller risikobaserte tilsyn

med krav i tillatelser,  pålegg og forskrifter pga prioritering av de landsomfattende kontrollaksjonene
- ikke igangsatt regionalt samordningsarbeide, ansvar AT
- kontroller er registrert i Forurensning, men ikke kontrollresultatene fra siste halvdel av 06 og fra 07

11.3 Sikre at
miljøhensyn blir
formidlet,  forankret og Er en meget høy ambisjon.  Blir gjort på områder som direkte tilligger Fylkesmannen.
integrert i alle sektorer
av samfunnet
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Vedlegg 5

Kunnskapsdepartementet

31.2 Klagebehandling

Klagesaker i 2007 på områdene spesialundervisning i grunnskolen og spesialundervisning for
voksne og utfall av disse framgår av tabellen:.

Kla ei runnskolen:
Type Medhold/delvis medhold Avslag Sum

Opplæringstilbudet 6 6 12
Karakterer 9 16 25

"Andre" - vesentlig klager på
skoleskyssordninger

4 9 13

For grunnskolen behandlet vi omtrent samme antall klager forrige år. 12006 var sum klager
45, mot i alt 50 i 2007. Klager på skyssordninger inneholder også noen klager fra elever i
private skoler.

Kla ei videre ående o lærin :
Type Medhold/delvis medhold Avslag Sum
Opplæringstilbudet 1 2 3
Særskilt inntak 1 8 9

Kla ei rivate skoler:
Type Medhold/delvis Avslag Sum

medhold
0

Kla e i forbindelse med s esial eda o isk h'el til barn under o lærin s likti alder:
Type Medhold/delvis Avslag Sum

medhold
0

12006 behandlet vi 4 klager i forbindelse med spesialpedagogisk hjelp til barn under
opplæringspliktig alder.


